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[00:00:00] 

[00:04:15] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Zanim przejdziemy 

do obrad dzisiejszej sesji kilka informacji. Ten słodki poczęstunek, który Państwo przed sobą 

macie to jest poczęstunek od pani Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Gródku, która została 

ponownie Dyrektorem. Sprawa druga to jest... Może poproszę o zabranie głosu pana Wójta. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ale może zaprośmy panią 

Joannę Karpiuk, kto tam, gdzieś powinna na korytarzu być. Jak? Halina swoją drogą, ale Joannę 

chcę haha. Dobrze. Ja tak przepraszam... 

[00:05:08] 

(brak dźwięku) 

[00:07:48] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Szanowni Państwo, Wysoka Rado, gościmy dzisiaj 

panią Katarzynę Ignaciuk, przedstawiciel firmy Pronar, która przyjechała do nas z ofertą pracy. 

Proszę bardzo pani Katarzyno. 

- Katarzyna Ignaciuk: Witam wszystkich Państwa, dziękuję serdecznie za udzielenie mi głosu. Tak 

jak wspominałam, nazywam się Katarzyna Ignaciuk, pracuję w firmie Pronar, w dziale rekrutacji. 

Firma mam nadzieję, że Państwu jest znana, jak nie to przypominam, istniejemy od ponad 

trzydziestu lat, zajmujemy się produkcją maszyn rolniczych, komunalnych, recyklingowych, ale nie 

tylko. I cóż i cały czas się rozwijamy, już mamy prawie dwa tysiące sześćset osób zatrudnionych 

w fabrykach w Siemiatyczach, w Bielsku, przepraszam, w Białymstoku, w Strabli, w Hajnówce, w 

Narwi i Narewce. I w związku z tym, że poszukujemy tych pracowników cały czas pomyśleliśmy, 

że kto najlepiej zna lokalną społeczność jak nie przedstawiciele władz, dlatego zwracam się z 
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serdeczną prośbą do Państwa, żebyście wśród swoich znajomych w swoich miejscowościach 

rozpowszechnili taką informację. Ja też zresztą zostawię ulotki na zewnątrz, które będzie można 

zabrać, że szukamy takich osób. A kogo szukamy? Oczywiście przede wszystkim pracowników 

produkcyjnych, spawaczy MIG/MAG, operatorów CNC. Ale tak naprawdę jesteśmy w stanie 

przyuczyć każdego chętnego do nauki do zawodu. Także... I szukamy rów... stolarzy, ślusarzy, 

tokarzy, frezerów, operatorów wytwórni tworzyw sztucznych, także kierowców ciągników, 

magazynierów. Otworzyliśmy niedawno Akademię Pronaru, także nawet każda chętna osoba, 

która chciałaby się nauczyć zawodu spawacza, firma zasponsoruje szkolenie teoretyczne, 

praktyczne, jednocześnie pracowników się uczy i zarabia pieniądze i zdobywa uprawnienia takie 

ogólnopolskie, certyfikowane, wszystko na koszt firmy. A taki spawacz dobry, który u nas się 

wykwalifikuje, ale też i z zewnątrz, i zostanie zatrudniony i efektywnie pracuje, może zarobić 

nawet dwanaście tysięcy brutto miesięcznie. Także myślę, że... Haha. Szukamy również 

pracowników administracyjnych od czasu do czasu, także handlowców z językiem obcym 

zwłaszcza oraz inżynierów, konstruktorów, mechaników, automatyków, hydraulików. No i 

dlaczego u nas warto pracować? Oprócz tego, że właśnie to wynagrodzenie jest jakby rynkowo 

atrakcyjne, firma stabilna, już ponad sześć lat na rynku i cały czas się rozwija. Zapewniamy 

dofinansowanie wyżywienie, cztery dwadzieścia kosztuje dwudaniowy obiad dla pracownika. 

Także myślę, że warto. W dobie pandemii też może istotna kwestia, mamy zatrudnioną na etacie 

pielęgniarkę i jest możliwość wykonywania bezpłatnych testów na COVID, także dbamy o to, żeby 

ewentualnie pandemia nas... jak gdyby tutaj nie ruszyła. Co prawda transportu firmowego nie 

mamy, natomiast mamy grupę Facebookową, w której pracownicy się łączą na wspólne dojazdy, 

bo tak wiele osób z różnych terenów dojeżdża właśnie tutaj do nas i w ten sposób sobie 

zaoszczędzają na kosztach. Także tak jak wspominałam, no jesteśmy w stanie tak naprawdę 

każde ręce do pracy przyjąć, jeśli tylko będzie taka osoba chciała się nauczyć zawodu i, i, i 

rozwijać z nami. Czy jakieś pytania na chwilę obecną są? No tak, przyznaję, że naprawdę... I tak 

my zatrudniamy kilkaset osób czasami nawet miesięcznie. A cały czas tych rąk, rąk do pracy w 

tych naszych fabrykach... tak, brakuje. No trochę ludzi odchodzi, wiadomo, ale mimo wszystko, 

gdyby ten, ta tendencja jest taka, że po prostu cały czas rośniemy i cały czas tych ludzi potrzeba 

więcej. No dobrze, to dziękuję w takim razie, zostawię ulotki, bardzo raz jeszcze serdecznie 

proszę o rozpowszechnienie informacji. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy bardzo za przedstawioną ofertę i 

informację. Dla pani. Myślę, że ludzie oglądają, słyszą, my też postaramy się tam... poszukać 

chętnych do przyuczenia, ewentualnie fachowców. Dziękujemy jeszcze raz pani. 

- Katarzyna Ignaciuk: (głos poza mikrofonem) Dziękuję, do widzenia. 

[00:12:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram trzydziestą sesję Rady Gminy Gródek. 

Stwierdzam, że w sesji uczestniczy czternastu radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada 

Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Informuję Państwa 

Radnych, iż na stoliku protokolanta, pani Agnieszki Lisowskiej, wyłożone są protokoły obrad 
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dwudziestej siódmej, dwudziestej ósmej i dwudziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek. 

Przypominam, iż w trakcie dzisiejszej sesji Państwo Radni możecie składać poprawki lub 

uzupełnienia co do treści protokołów, po czym protokoły zostaną kolejno przyjęte i podpisane. 

Witam serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek. Pana Wiesława Kuleszę, Wójta gminy. Panią 

Lilię Waraksę, Zastępcę Wójta gminy. Panią Martę Popławka, Skarbnika gminy, pana Wojciecha 

Srockiego Radcę Prawnego, pracowników Urzędu Gminy. Witam serdecznie wszystkich Państwa. 

Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia porządku obrad trzydziestej sesji Rady Gminy. 

Proponowany porządek obrad Państwo Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Czy ktoś ma jakieś wnioski odnośnie proponowanego porządku obrad? Nie widzę. Odczytam 

zatem początek obrad trzydziestej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i 

stwierdzenie prawomocności obrad. Punkt drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, 

sprawozdanie z działalności Wójta gminy w okresie międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań 

własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. Punkt piąty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zaopiniowania, utworzenia i prowadzenia Ośrodka Rehabilitacji 

Zwierząt. Punkt szósty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

roboty budowlane, wykonywane przy zabytku wpisanym do Rejestru Zabytków. Punkt siódmy, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Punkt ósmy, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie dzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia cztery wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt 

dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na dwa 

tysiące dwudziesty pierwszy rok. Punkt jedenasty, rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania 

przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące dwadzieścia 

jeden. Punkt dwunasty, rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę 

Publiczną planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. 

Punkt trzynasty, rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze 

półrocze dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. Punkt czternasty, rozpatrzenie informacji o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa 

tysiące dwadzieścia trzy, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych. Punkt 

piętnasty, pytania, wnioski Radnych. Punkt szesnasty, wolne wnioski, informacje. Punkt 

siedemnasty, przyjęcie protokołu obrad dwudziestej siódmej, dwudziestej ósmej i dwudziestej 

dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt osiemnasty, zamknięcie obrad. Przystępujemy do 

głosowania, kto z Państwa Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 
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elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za proponowanym porządkiem obrad 

opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że porządek obrad trzydziestej sesji Rady Gminy 

Gródek został ustalony. Punkt pierwszy i punkt drugi porządku obrad uważam za zrealizowany, 

przystępujemy do realizacji trzeciego punktu dzisiejszej sesji. Sprawozdanie z działalności Wójta 

gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo, panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

[00:17:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Poprzednia, dwudziesta dziewiąta już sesja Rady Gminy Gródek odbyła się dziesiątego sierpnia 

dwa tysiące dwadzieścia jeden. Natomiast ostatnia sesja, na której przedstawiana była informacja 

o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym, to jest dwudziesta siódma sesja Rady Gminy Gródek, 

odbyła się w dniu dwudziesty piąty czerwca dwa tysiące dwadzieścia jeden. Uchwały przyjęte na 

sesjach są realizowane na bieżąco. W okresie międzysesyjnym wydałem następujące 

zarządzenia. Pierwsze, w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty 

pierwszy rok. Kolejne, to w sprawie ustalenia procedury kontroli podmiotów odbierających odpady 

komunalne od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Gródek. Kolejne, to w sprawie określenia 

sposoby wykonania uchwał Rady Gminy Gródek. W sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży w trybie przetargu publicznego. W sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. W sprawie informacji o 

wykonaniu budżetu gminy Gródek za drugi kwartał dwa tysiące dwadzieścia jeden. W sprawie 

zmiany składu Społecznej Komisji Mieszkaniowej. W sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku. W sprawie upoważnienia pracownika Urzędu 

Gminy do podpisywania w imieniu Wójta gminy Gródek tytułów wykonawczych oraz pism w toku 

postępowania egzekucyjnego i postępowania dotyczącego zabezpieczania należności z tytułu 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W sprawie powołania komisji konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku. W 

sprawie zatwierdzenia konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku. 

W sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych w ramach sporządzenia projektu „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Gródek”. W sprawie 

powierzenia stanowiska dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku. W sprawie założeń do 

projektu budżetu gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie powierzenia 

pełnienia obowiązku dyrektora Przedszkola w Gródku. W sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

dyrektorowi Przedszkola Samorządowego w Gródku i punktu przedszkolnego w Załukach. W 

sprawie powołania Komisji Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia sprzedaży 

zbędnych składników majątku ruchomego zewidencjonowanego w Urzędzie Gminy Gródek. W 

sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty pierwszy 

rok obejmującego plan budżetu i jednostki. W sprawie wskazania pracownika Urzędu Gminy 

Gródek do wprowadzania danych i informacji do Centralnych Ewidencji Emisyjności Budynków na 

podstawie złożonych deklaracji, dotyczących źródeł ciepła i źródeł spalania paliw. W sprawie 
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zmiany regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy Gródek. W sprawie systemu kontroli 

zarządczej w Urzędzie Gminy Gródek, zmieniające zarządzenie w sprawie wykazu dokumentów 

związanych z kontrolą zarządczą w Urzędzie Gminy Gródek. I w sprawie powołania zespołu 

powypadkowego. W zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami fizycznymi w 

Centralnej Ewidencji o Działalności Gospodarczej do Urzędu Gminy Gródek wpłynęło dwanaście 

wniosków o wpis do Ewidencji, sześć wniosków o wpis, dwa wnioski o zmianę wpisu, dwa wnioski 

o zawieszenie działalności, jeden wniosek o wykreślenie z działalności gospodarczej i jeden 

wniosek o wznowienie działalności gospodarczej. Złożone wnioski zostały przekształcone na 

formę dokumentu elektronicznego i przekazane za pośrednictwem platformy usług administracji 

publicznej do Centralnej Ewidencji Informacji o Działalności Gospodarczej. 

[00:20:40] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W zakresie spraw inwestycyjnych w wyniku 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego przeprowadzono w trybie podstawowym, bez 

przeprowadzania negocjacji, na podstawie artykułu dwieście siedemdziesiąt pięć punkt jeden, 

ustawy z dnia jedenastego września dwa tysiące dziewiętnaście prawo zamówień publicznych, 

została zawarta umowa w dniu trzydziestego lipca na wykonanie robót budowlanych w ramach 

zadania remont sali gimnastycznej w szkole podstawowej w Gródku, z przedsiębiorstwem 

handlowo-usługowym Tas, spółka cywilna z siedzibą w Białymstoku. Termin realizacji umowy pięć 

miesięcy od dnia podpisania, prace już trwają i mają polegać między innymi na wymianie podłogi 

na podłogę sportową, powierzchnię elastyczną, remoncie ścian, sufitu, wymianie balustrady, 

posadzki, wykonanie instalacji elektrycznej i centralnego ogrzewania. Łączna wartość to osiemset 

pięćdziesiąt pięć tysięcy czterdzieści dziewięć złotych, pięćdziesiąt dziewięć groszy, z czego 

pozyskaliśmy na to trzysta tysięcy złotych ze środków województwa podlaskiego oraz czterysta 

tysięcy złotych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Środki własne to kwota sto 

pięćdziesiąt pięć tysięcy czterdzieści dziewięć złotych, pięćdziesiąt dziewięć groszy. W dniu 

pierwszego lipca dwa tysiące dwadzieścia jeden podpisano umowę o dzieło z panem Krzysztofem 

Filkiewiczem na wykonanie dokumentacji projektowej niezbędnej do rozbudowy oświetlenia 

ulicznego w Gródku przy ulicy Słonecznej. Wynagrodzenie całkowite brutto wynosi trzy tysiące 

dziewięćset trzydzieści pięć złotych. W dniu ósmego lipca dwa tysiące dwadzieścia jeden 

podpisano umowę na wykonanie systemu nawodnienia na boisku na stadionie w Zarzeczanach z 

firmą Green Service Group spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, z siedzibą w Białymstoku. 

Inwestycja została wykonana i odebrana w dniu dwudziestego pierwszego lipca dwa tysiące 

dwadzieścia jeden o łącznej wartości trzydzieści dziewięć tysięcy osiemset pięćdziesiąt złotych 

brutto, stanowiące środki własne. Trwają prace remontowe w zakresie zadania remont dróg 

osiedlowych przebiegających przez kompleksy leśne i mających duże znaczenie dla gospodarki 

leśnej położonej na terenie gminy Gródek, ale także dla gminy Gródek. Obecnie remontem, no tak 

jakby, są... właściwie skończony jest, jeżeli chodzi o Grzybowce, odcinek tysiąc dwieście metrów i 

szerokości cztery metry oraz... we wsi Grzybowce, oraz na drodze o długości cztery kilometry 

dwieście pięćdziesiąt dwa metry i szerokości sześć metrów do miejscowości Łużany, na 
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fragmencie od drogi krajowe do Łużan. No i tam chyba jeszcze został trzeci odcinek, który dotyczy 

Piłatowszczyzny, o ile się nie mylę, i roboty tutaj, tak jak przypomnę, zostały współfinansowane z 

Funduszu Leśnego Nadleśnictwa w wysokości sto tysięcy złotych, pozostałą kwotę pięćdziesiąt 

dwa tysiące dziewięćset siedem złotych siedemdziesiąt groszy pokrywa budżet gminy Gródek i 

termin zakończenia prac zaplanowano na piętnasty listopada dwa tysiące dwadzieścia jeden. W 

wyniku złożonego wniosku o uzyskanie z Funduszu Przeciwdziałania COVID dla gmin z 

przeznaczeniem na inwestycje w miejscowościach, które funkcjonowały zlikwidowane państwowe 

gospo... przedsiębiorstwa gospodarki rolnej, gmina pozyskała dofinansowanie na rozbudowę sieci 

wodociągowych, między innymi w miejscowości Załuki, a także w Gródku na budowę kanalizacji 

sanitarnej na części ulicy Agrestowej i Jaśminowej. Wartość dofinansowania stanowi sześćset 

tysięcy. Pod koniec lipca Urząd Marszałkowski województwa podlaskiego poinformował gminę, że 

wniosek dotyczący montażu instalacji fotowoltaicznych i kolektorów słonecznych na budynkach 

mieszkalnych naszych mieszkańców został wybrany do dofinansowania. W sierpniu podpisano 

umowę o dofinansowanie, w związku z czym rozpoczęliśmy zawieranie umów z mieszkańcami 

zakwalifikowanymi do projektu podczas naboru prowadzonego przez gminę na przełomie dwa 

tysiące dziewiętnaście – dwadzieścia. W wyniku realizacji projektu powstaną siedemdziesiąt trzy 

instalacje do wytwarzania energii elektrycznej z OZE i cztery instalacje do wytwarzania energii 

cieplnej z OZE na potrzeby mieszkańców gminy Gródek. 

[00:25:04] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Całkowita wartość projektu to milion dziewięćset 

dwa... pięćdziesiąt dwa złote siedemdziesiąt... siedemset pięćdziesiąt trzy złote, w tym 

dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego w 

wysokości milion trzysta sześćdziesiąt sześć tysięcy dziewięćset dwadzieścia dwa złote, 

mieszkańcy otrzymają siedemdziesiąt procent zwrotu kosztów zakupu i montażu instalacji po 

wykonaniu tych instalacji. Tak zwane podpisane te umowy grantowe właśnie dają... dają warunki 

do tego, żeby wykonać i uzyskać dofinansowanie na ten cel. We wrześniu firma Multi-Construction 

Plus, spółka z ograniczoną odpowiedzialnością rozpoczęła prace budowlane związane z 

przebudową ulicy Błotnej w miejscowości Gródek oraz kładki pieszo-rowerowej na rzece Supraśl, 

w celu poprawy parametrów użytkowych i stanu technicznego drogi oraz poprawy bezpieczeństwa 

uczestników ruchu kołowego i pieszego. Zostanie wykonana przebudowa trzystu pięćdziesięciu 

sześciu metrów ciągu pieszo-jezdnego oraz o szerokości pięć metrów wraz z poboczami z kostki 

brukowej szarej o grubości osiem centymetrów typu starobruk, na podsypce cementowo-

piaskowej. Zjazdu do posesji z kostki brukowej wbudowane zostaną krawężniki i obrzeża 

betonowe. Wykonana zostanie kanalizacja deszczowa i oznakowanie pionowe. Nadto 

przebudowana zostanie kładka na rzeczce Supraśl jednoprzęsłowa, z konglomeratu drewnianego 

na legarach stalowych. Projektowany przebieg trasy na niej pozostawiony bez zmian w stosunku 

do stanu istniejącego. Koszt realizacji projektu określono na łączną kwotę milion jedenaście 

tysięcy dziewięćset trzydzieści dwa złote dziewięćdziesiąt pięć groszy, z czego dofinansowanie, tu 

w tym przypadku, wynosi pięćdziesiąt procent, które pozyskaliśmy z Funduszu Dróg, z 
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Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W ramach Funduszu Dróg Samorządowych powiat 

białostocki otrzymał dofinansowanie na przebudowę drogi w miejscowości Wiejki i będzie 

realizował powyższą inwestycję przy współudziale finansowym gminy Gródek. Oczywiście to, tak 

jak wynika to, będzie to inwestycja ewentualnie realizowana w następnym roku, bo tutaj, tak jak ja 

mówię, powiat... zadeklarowaliśmy pięćdziesiąt procent wkładu gminy Gródek, w przypadku, gdy 

taką będziemy mieli możliwość to, to, to... tak jakby dopełnimy tej, tej, tego wniosku, umowy. 

Złożono wniosek o dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa ulicy Pogodnej, Słonecznej 

w Gródku” ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg do, do... realizacji... w 

dwutysięcznym dwudziestym drugim roku. I tu to samo, jeżeli oczywiście będzie możliwość taka, 

żeby to dofinansować, bo Fundusz ten stanowi tylko pięćdziesiąt procent, a pięćdziesiąt procent 

trzeba, tak jakby... Tym bardziej, że koszt tej inwestycji to dwa miliony sto trzydzieści dziewięć 

tysięcy dziewięćset złotych, to jest po milion sto tysięcy trzeba będzie własnych środków. W 

sytuacji, gdyby było na podstawie kosztorysu, gdy będzie wyżej, bo teraz wszystko, wszystkie 

ceny dro... no w ogóle koszty drożeją inwestycji, to może być różnie. Skierowano wniosek do 

Powiatowego Zarządu Dróg Powiatowych, Zarządu Dróg w Białymstoku o podjęcie działań i 

złożenie przez powiat białostocki wniosku o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 

Program Inwestycji Strategicznych na przebudowę drogi powiatowej numer, na odcinku 

Mostowlany – Bobrowniki. PZD w Białymstoku potwierdziło, iż taki wniosek zostanie złożony. 

Znaczy to też na takiej samej zasadzie, że PZD poinformował, że składa taki wniosek i zadano 

pytanie, czy bylibyśmy skłonni partycypować w kosztach. I tutaj taka sama sytuacja jest w każdej 

sytuacji, biorąc pod uwagę, tak jak wiemy, że dochody w następnym roku w naszym budżecie 

mogą być zmniejszone o... co najmniej o kilkaset tysięcy złotych, o tak. Z różnych przyczyn, bo 

niektóre przyczyny już znamy, a niektóre biorąc pod uwagę chociażby to, że zmieniła się 

interpretacja podatku, jeżeli chodzi o kolej, trzysta sześćdziesiąt tysięcy mniej do budżetu wpłynie 

z tego powodu, tak jak wynika z danych. No i to oznacza również... i z wielu innych przyczyn też, 

zmiana w podatkach, tak jak wiemy, się zapowiada, to też następne parę stów może mniej 

wpłynąć. W Załukach DPS pracował teraz, gdy... ten DPS już nie pracuje, to ci ludzie trafili do tych 

droższych ośrodków, sześćdziesiąt tysięcy, tak jak wiemy, musimy dołożyć, także na każdym 

kroku dołożyć, dołożyć, dołożyć, dołożyć. 

[00:30:15] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Złożono trzy wnioski z Rządowego Funduszu Polski 

Ład – Program Inwestycji Strategicznych obejmujących następujące zadania. I tutaj, szanowni 

Państwo, doszliśmy do wniosku, że montaż... Chodzi o budynki użyteczności publicznej, 

wszystkie, świetlice i szkoła i przedszkole i Gminne Centrum Kultury chyba, tak? Też, i Urząd 

Gminy. Tu chodzi o montaż fotowoltaicz... instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii na 

budynkach użyteczności publicznej. Tak jak wymieniłem, wszystkie świetlice, Gminne Centrum 

Kultury, targowisko i tak dalej. Drugi wniosek to poprawa efektywności energetycznej remizy OSP 

poprzez wykonanie kompleksowej termomodernizacji obejmującej docieplenie ścian, wymianę 

okien i pokrycia dachowego, kotłownię, instalację fotowoltaiczną wraz z magazynem energii. I tutaj 
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też, jest projekt, a więc, jak to się mówi, ta czynność dała nam warunki do tego, żeby tak to 

potraktować. No i oczywiście biorąc pod uwagę, i Radna, i mieszkańcy wspominali na sesjach i na 

spotkaniach o przebudowie drogi gminnej ulicy Pięknej, Waliły-Stacji, gminy Gródek, więc 

inwestycję drogową jedną, fotowoltaika i tutaj też, jeżeli chodzi o modernizację OSP, trzy wnioski 

złożyliśmy. Został też złożony wniosek na budowę oświetlenia ulicznego w Załukach i 

Pieszczanikach w gminie Gródek ze środków Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Koszty sto cztery tysiące osiemset siedemdziesiąt dwa złote, siedemdziesiąt sześć 

groszy. W tym dofinansowanie siedemdziesiąt siedem tysięcy sześćset pięć złotych. I tutaj znowu, 

mieliśmy projekty, mieliśmy zaplanowane robić z własnych środków. Zdjęliśmy te środki, nie 

pamiętam, czy zdjęliśmy czy jeszcze nie zdjęliśmy, ale wystąpiliśmy z wnioskiem, bo jest szansa, 

żeby nasza gmina te środki otrzymała w ramach tak dużego dofinansowania. Dziesiątego 

września dwa tysiące dwadzieścia jeden otrzymano informację z Urzędu Marszałkowskiego 

województwa podlaskiego, że nasz wniosek o dofinansowanie pod nazwą „Kompleksowe 

zagospodarowanie Góry Zamkowej oraz terenu wokół dziedzictwa kulturowego” został wybrany 

do dofinansowania. I tutaj też... także jest już informacja, ile dostaniemy, troszkę mniej niż 

planowaliśmy i teraz mamy tam dopełnić tylko takich... formalności polegających na dostarczeniu 

dokumentów i podpisaniu już umowy. Wystąpiono z wnioskiem do Ministerstwa Infrastruktury. 

Konsultacje oczywiście z dyrekcją oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o 

przygotowanie dokumentacji ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi krajowej na odcinku 

sześćdziesiąt pięć na odcinku Białystok – przejście graniczne, właściwie ze Ścianki [00:33:20], 

przejście graniczne w Bobrownikach. Pojawiła się realna taka możliwość, żeby takie przejście... 

CPR tak zwany, ciąg pieszo-rowerowy powstał. Oczywiście biorąc pod uwagę, że są trzy punkty, 

które utrudniają, a więc Widły, czyli te tereny wodne w Widłach, nie może, nie może iść też, tak 

jakby, ciąg... chodzi o most na rzece Płoska, tak? Płoska i tam trzeci jakiś punkt jest, który 

utrudnia, więc tak jakby na trzy etapy będzie podzielone, bo na przykład tam prawdopodobnie na 

Widłach trzeba będzie robić taką specjalną kładkę przez te mokradła i to takie będzie utrudnienie. 

Ale to tam zobaczymy, to po prostu projekt pokaże. My, my, my, tak jakby... W najbliższym czasie 

ma być spotkanie na naszym terenie z udziałem dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych w 

celu, tak jakby, ocenienia tej sytuacji, w jakich warunkach ta droga, ten ciąg może powstać, a 

także jest szansa, że być może w ramach tego projektu zostanie ujęta przebudowa drogi krajowej 

sześćdziesiąt pięć w zakresie, żeby móc gdzieniegdzie, tak zwany, trzeci pas wmontować do 

wymijanki, bo z tym mamy problem, bo pięć, sześć pojazdów, a tym bardziej ciężarowych, jeżeli 

pojawi się przed nami to czasami ciężko. A więc to myślę, że taka fajna sprawa, nawet, jeżeli to 

nie jest taka, w sensie bezpośrednim, że to będzie jutro, to, to warto, żeby takie coś powstało, bo 

nasza droga krajowa i warunki przyrodnicze jak najbardziej ku temu sprzyjają, żeby tutaj... A 

wiadomo, że tych rowerzystów jeździ bardzo dużo i narażonych jest na niebezpieczeństwo. 

Wczorajszy wypadek może nie był związany z tym... z rowerzystami, tak? Ale to wszystko, co 

powstanie do wymijania czy ten ciąg pieszy da warunki, żeby poprawić bezpieczeństwo, więc to 

jest taki cel główny Ministerstwa i na chwilę obecną ja myślę, że to ma szanse. 

[00:35:35] 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W zakresie bieżącego utrzymania dróg wykonano 

następujące: zlecono równanie dróg na terenie gminy Gródek i wykonanie podsypki żwirowej na 

fragmentach, gdzie jest to niezbędne w celu zapewniania bezpieczeństwa ruchu i minimalizacji 

utrudnień w ruchu drogowym wszystkich użytkowników. Zlecono wykoszenie poboczy wzdłuż dróg 

gminnych, między innymi Rzemieślniczej, Szkolnej, do Waliły-Dworu. Zamontowano tablice z 

nazwą miejscowości na początku i na końcu miejscowości Grzybowce. Zlecono remont fragmentu 

drogi w miejscowości Sofipol, wymianę przepustu drogowego o długości sześć metrów ze 

żwirowaniem i równaniem. Wykonane prace naprawcze na drogach w miejscowości Zielona 

spowodowanych ulewnymi deszczami w lipcu. Zlecono dekałczowanie fragmentu pobocza o 

długości około kilometra w pasie drogowym drogi w miejscowości Zielona. To oczywiście było 

wykonywane taką no droższą troszeczkę metodą, ale efekt jest bardzo wyraźny. Chodzi o, jak to 

się nazywa, kruszarką taką specjalną. Także bardzo ładnie to wygląda. Ponadto wydałem decyzję 

w sprawie uzgodnienia lokalizacji przyłącza sieci wodociągowej, trzy decyzje w sprawie 

uzgodnienia projektowanego elektroenergetycznego przyłącza kablowego oraz pięć decyzji w 

sprawie uzgodnienia lokalizacji zjazdu drogi gminnej. W ramach bieżącej działalności Urzędu 

Gminy w zakresie planowania zagospodarowania przestrzennego wydano osiemnaście decyzji o 

warunkach zabudowy, decyzja o ustalenie lokalizacji inwestycji celu publicznego wydano decyzję 

zatwierdzającą podział nieruchomości, w zakresie ochrony przyrody wpłynęło szesnaście 

zgłoszeń, zamiaru usunięcia drzew na nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych na 

cel związany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez pracownika 

procedury, w tym dokonaniu oględzin, wójt, jako organ uprawniony, na podstawie ustawy o 

ochronie przyrody w stosunku do czternastu zgłoszeń nie wniósł sprzeciwu, dwa postępowania są 

w toku, ponadto wydanych zostało sześć zezwoleń na usunięcie drzew rosnących na 

nieruchomościach stanowiących własność osób prawnych. W związku ze złożonym przez gminę 

Gródek wnioskiem o dotację azbest dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwadzieścia dwa, do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku gmina w 

dniu jedenastego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia jeden otrzymała informację z Funduszu o 

przyznaniu dotacji w wysokości dziesięć tysięcy trzysta trzydzieści siedem złotych, 

dziewięćdziesiąt trzy grosze na realizację zadania pod nazwą „Usuwanie wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Gródek”. W ramach przyznanej dotacji i zabezpieczonych środków 

własnych planowana jest w roku utylizacja ponad dziewięćdziesiąt pięć ton odpadów azbestowo-

cementowych zmagazynowanych na pięćdziesięciu sześciu posesjach w gminie Gródek, 

całkowity koszt trzydzieści dwa tysiące trzysta czterdzieści cztery złote, dotacja dziesięć tysięcy 

trzysta trzydzieści siedem złotych, środki własne ponad dwadzieścia dwa tysiące. Wykonawcą 

zadania w ramach umowy grantowej, w ramach umowy zawartej z gminą jest firma Albakom, 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. W ramach ogłoszonego w dniu drugiego marca dwa 

tysiące dwadzieścia jeden naboru wniosków o udzielenie dotacji celowych ze środków budżetu 

gminy Gródek na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy w terminie do pierwszego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia jeden zostało złożonych 

siedem kompletnych wniosków. Wszystkie wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie i w ramach 
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zadania zostało zbudowanych siedem przydomowych oczyszczalni ścieków. Łączna wartość 

zadania w bieżącym roku wyniosła siedemdziesiąt pięć tysięcy... siedemdziesiąt dwa tysiące 

pięćset złotych, przy dotacji gminy o wysokości dwadzieścia osiem tysięcy złotych. Wydano jedno 

zezwolenie na prowadzenie działalności polegających na opróżnieniu zbiorników bezodpływowych 

i transporcie nieczystości cieku z terenu gminy Gródek na przedsiębiorcy pani Lucynie Borowskiej, 

prowadzącej działalność gospodarczą pod nazwą Milatrans Lucyna Borowska, Łyski, ulica 

Serwisowa 1, gmina Choroszcz. 

[00:39:56] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W okresie od dwudziestego lipca dwa tysiące 

dwadzieścia jeden do dwudziestego piątego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia jeden 

przeprowadzono pięć kontroli podmiotów odbierających odpady komunalne od właścicieli 

nieruchomości z terenu gminy Gródek wpisanych do rejestru działalności regulowanej, 

prowadzonej przez Wójta gminy Gródek. Zakres kontroli obejmował przestrzeganie przez 

przedsiębiorcę warunków wykonywania działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli. W dniach szesnasty – siedemnasty września dwa tysiące dwadzieścia jeden 

przeprowadzono profilaktyczno-edukacyjny projekt pod nazwą „Nasza gmina czysta cała”, 

zorganizowany w ramach gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomani i ogólnopolskiej akcji Sprzątania Świata w dniach 

szesnasty – siedemnasty września dwa tysiące dwadzieścia jeden pod nazwą „Myślę, więc nie 

śmiecę”. Podczas pierwszego dnia odbyły się także otwarte konsultacje społeczne dotyczące 

projektu studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania przestrzennego gminy Gródek 

zrealizowanych w ramach projektu „Konsultacji dokumentów planistycznych w podlaskich gminach 

– edycja druga” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach programu operacyjnego „Wiedza, edukacja, rozwój – dwa tysiące czternaście – 

dwadzieścia”. W czasie spotkań odbyły się gry i prelekcje promujące postawy proekologiczne oraz 

przybliżające walory kulturowe i przyrodnicze gminy Gródek. W punkcie konsultacyjnym 

zainteresowani mieszkańcy, przedsiębiorcy oraz organizacje pozarządowe mogli złożyć wnioski 

do projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Gródek 

oraz zapoznać się z materiałami informacyjnymi. Drugiego dnia projektu przeprowadzona została 

akcja „Sprzątanie Świata – dwa tysiące dwadzieścia jeden” zorganizowana przez Urząd Gminy 

przy współpracy z Nadleśnictwem Waliły i Szkołą Podstawową w Gródku. W użytecznej 

inicjatywie brali udział uczniowie siódmych i ósmych klas Szkoły Podstawowej wraz z 

wychowawcami oraz organizatorami akcji, pomimo niesprzyjających warunków atmosferycznych 

podczas zbiórki w okolicach Gródek, Waliły-Stacji i Zarzeczan zebrano w sumie kilkadziesiąt 

worków odpadów komunalnych. Zarządzeniem numer dwa... dwieście jedenaście na dwadzieścia 

jeden Wójta gminy Gródek z dnia trzydziestego lipca dwa tysiące dwadzieścia jeden ogłoszony 

został konkurs na dyrektora, na stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku, w 

wymaganym terminie do szesnastego sierpnia wpłynęła jedna oferta pani Haliny Karpiuk. Komisja 

konkursowa licząca jedenaście członków, trzech przedstawicieli organu prowadzącego, trzech 
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przedstawicieli organu sprawującego nadzór pedagogiczny, dwóch przedstawicieli Rady 

Pedagogicznej, dwóch przedstawicieli Rady Rodziców, jeden przedstawiciel Związku 

Nauczycielstwa Polskiego, powołana odrębnym zarządzeniem Wójta gminy Gródek do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku w 

dniu dwudziestego piątego sierpnia rozpoczęło się postępowanie konkursowe. Po 

przeprowadzaniu wszystkich procedur konkursowych przewodniczący stwierdził, że konkurs na 

stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku został rozstrzygnięty, a 

kandydatem na stanowisko dyrektora została pani Halina Karpiuk. Po zatwierdzeniu postępowania 

konkursowego powierzyłem pani Halinie na stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego 

na okres od pierwszego września dwa tysiące dwadzieścia jeden do trzydziestego pierwszego 

sierpnia dwa tysiące dwadzieścia trzy. Złożono wniosek o objęcie dopłatą ze środków Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej linii komunikacyjnej 

Gródek – Białystok na terenie gminy Gródek i na terenie gminy Supraśl. Po pozytywnym 

rozpatrzeniu wniosku i uzyskaniu dopłaty podpisano umowę z PKS Nova Spółka Akcyjna na wyżej 

wymienioną linię w miesiącach od września do grudnia. Trzydziesty września dwa tysiące 

dwadzieścia jeden upływa termin o dopełnieniu obowiązku spisania się w Narodowym Spisie 

Powszechnym dwa tysiące dwadzieścia jeden. Zgodnie z ustawą o Narodowym Spisie 

Powszechnym ludności i mieszkań obowiązkiem spisowym są objęte osoby fizyczne stale 

zamieszkałe i czasowo przebywające na terenie Polski. Podstawową formą dopełnienia 

obowiązku jest samospis internetowy za pomocą formularza internetowego na portalu 

dedykowanym... NSP dwa tysiące dwadzieścia jeden, począwszy od pierwszego kwietnia pomocy 

w dokonaniu samospisu udzielają członkowie Gminnego Biura Spisowego w Urzędzie Gminy 

Gródek i w Urzędzie Stanu Cywilnego w Gródku. Ponadto w sierpniu bieżącego roku członkowie 

Gminnego Biura Spisowego udzielili pomocy mieszkańcom w spisywaniu się organizując mobilne 

spotkania komputerowe w świetlicach w Słuczance, w Załukach, w Mieleszkach, w Podzieranach, 

Wiejkach. Zastępca Wojewódzkiego Komisarza Spisowego po przeanalizowaniu stanu realizacji w 

województwie podlaskim oraz ze względu na zbliżający się termin zakończenia spisu podjęła 

decyzję o zmianie trybu realizacji wywiadów spisowych na tryb wywiadu bezpośredniego. W 

naszej gminie wywiady spisowe w okresie od pierwszego kwietnia do trzydziestego pierwszego 

sierpnia realizował jeden rachmistrz spisowy. 

[00:45:04] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Od pierwszego września w wyniku dodatkowego 

naboru został powołany drugi rachmistrz spisowy. Wszystkich mieszkańców, którzy nie wzięli 

jeszcze udziały w Narodowym Spisie Powszechnym dwa tysiące dwadzieścia jeden zachęcam do 

przyjścia do Urzędu Gminy Gródek i skorzystania z pomocy członków Gminnego Biura Spisowego. 

Jest to możliwe codzienne w dni robocze w godzinach pracy Urzędu oraz dodatkowo w sobotę 

dwudziestego piątego września dwa tysiące dwadzieścia jeden i w niedzielę dwudziestego 

szóstego września od godziny dziesiątej do czternastej. Realizując zadanie nałożone przez 

wojewodę podlaskiego decyzją z dnia dwudziestego stycznia dwa tysiące dwadzieścia jeden w 
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okresie międzysesyjnym zorganizowane zostały dwa transporty do punktu szczepień przeciwko 

wirusowi SARS-CoV, ogółem trzydzieści trzy transporty. Transport organizowany jest dla osób, 

które zgłaszają taką potrzebę do gminnego koordynatora do szczepień. Telefon Państwo znacie i 

spełniają określone kryteria: są osobami niepełnosprawnymi, to jest posiadającymi aktualne 

orzeczenie o niepełnosprawności w stopniu znacznym o kodzie R lub N lub odpowiednio i grupę z 

wyżej wymienionymi schorzeniami, mającymi obiektywne i niemożliwe do przezwyciężenia we 

własnym zakresie trudności w samodzielnym dotarciu do punktu szczepień znajdującego się 

najbliżej swego miejsca zamieszkania. Kolejna sprawa to realizując zadanie nałożone przez 

wojewodę podlaskiego decyzją ZK i tak dalej, z dnia dziesiątego czerwca dwa tysiące dwadzieścia 

jeden polegającym na podjęciu działań promocyjnych, w tym organizacyjnych, technicznych lub 

organizacyjno-technicznych, mających na celu zwiększenie liczby mieszkańców w szczególności 

sześćdziesiąt plus, poddających się szczepieniu przeciwko COVID-19 zorganizowałem akcję 

promocyjną podczas gminnych imprez plenerowych. Dwie akcje w ramach kina plenerowego w 

Wiejkach i w Załukach oraz trzy akcje w ramach plenerowego punktu szczepień w Gminnym 

Centrum Kultury. Zaszczepieni mieszkańcy Gródek, dane na szesnasty września, liczba 

mieszkańców, która figuruje w naszej gminie na podstawie ewidencji ludności wynosi pięć tysięcy 

dziewięćdziesiąt trzy, mieszkańcy zaszczepieni to dwa tysiące cztery... przynajmniej jedną dawką, 

dwa tysiące czterysta czterdzieści, mieszkańcy w pełni zaszczepieni dwa tysiące trzysta 

osiemdziesiąt pięć, procent mieszkańców w pełni zaszczepionych to jest czterdzieści sześć 

procent i cztery dziesiąte, procent mieszkańców zaszczepionych minimum jedną dawką to 

czterdzieści jeden i dziewięć dziesiątych procenta. Gmina Gródek pod względem poziomu 

zaszczepienia mieszkańców znajduje się na pierwszym miejscu w powiecie białostockim i trzecim 

miejscu w województwie podlaskim. Zgodnie z rozporządzeniem Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polski z dnia drugiego września dwa tysiące dwadzieścia jeden w sprawie wprowadzenia stanu 

wyjątkowego na obszarze części województwa podlaskiego oraz części województwa lubelskiego, 

na terenie gminy Gródek stanem wyjątkowym objęte zostały następujące miejscowości: 

Mostowlany, Zielona, Zubry, Świsłoczany, Gobiaty, Narejki, Bobrowniki, Jałówka, Chomontowce. 

Zasady obowiązujące na obszarze, w którym wprowadzono stan wyjątkowy to zawieszenie praw 

organizacji zgromadzeń publicznych na terenie objętym stanem wyjątkowym, zawieszenie prawa 

do organizacji imprez masowych, artystycznych i rozrywkowych, obowiązek posiadania przy sobie 

dowodu osobistego lub innego dokumentu tożsamości, zakaz przebywania na obszarze objętym 

stanem wyjątkowym przez osobę, przez całą dobę z określonymi w przepisach wyjątkami, nie 

dotyczy między innymi osób stale zamieszkujących ten obszar, zakaz utrwalania i nagrywania i 

fotografowania obiektów i obszarów obejmujących infrastrukturę graniczną, w tym również 

wizerunku funkcjonariuszy Straży Granicznej, Policji, żołnierzy, ograniczenie dostępu do informacji 

publicznej dotyczącej czynności prowadzonych na obszarze objętym stanem wyjątkowym 

związanych z ochroną granicy państwowej oraz zapobieganiem i przeciwdziałaniem nielegalnej 

imigracji. Ponadto w omawianym okresie uczestniczyłem w trzydziestym szóstym forum związku 

gmin województwa podlaskiego w Białowieży, spotkaniu właśnie dotyczącym budowy ścieżki, 

ścieżek, ścieżki rowerowej wzdłuż drogi krajowej sześćdziesiąt pięć, w dwudziestej siódmej 
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regionalnej wystawie zwierząt hodowlanych w Szepietowie, w imprezach organizowanych na 

terenie naszej gminy, między innymi Siabrouskaja Biesiada, dożynki gminne w Wiejkach, w 

zakończeniu roku szkolnego oraz jego rozpoczęciu, w akcji Narodowe Czytanie organizowanej 

przez Bibliotekę Publiczną w Gródku i Szkołę Podstawową w Gródku, podczas której w szkole 

odbyło się wspólne czytanie „Moralność pani Dulskiej” Gabrieli Zapolskiej, w spotkaniu, podczas 

którego podpisana została umowa o dofinansowanie wyposażenia Centrum Aktywności w 

Załukach, no i oczywiście w posiedzeniach Rady Komisji... Rady Gminy... Komisji Rady Gminy. 

Dziękuję bardzo, jeżeli są pytania to bardzo proszę. 

[00:50:15] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Bardzo obszerne sprawozdanie, z wiadomych 

powodów, bo były sesje nadzwyczajne, na których nie mógł pan Wójt nam przedstawić takich 

informacji. Czy są pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Proszę bardzo, pan Radny 

Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Panie Wójcie, mam pytanie, kto 

jest wykonawcą rozbudowy, przebudowy ulicy Błotnej? 

[00:50:49] 

(brak dźwięku) 

[00:51:28] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś ma jeszcze pytania odnośnie 

przedstawionego sprawozdania? Proszę bardzo, pan Radny Antonowicz. 

[00:51:35] 

(brak dźwięku) 

[00:52:06] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: …przeprowadzają, pracownicy przeprowadzają kontrolę w 

przedsiębiorstwach na terenie gminy Gródek. I takich pięć przedsiębiorstw zostało wytypowanych, 

kontrola chyba została przeprowadzona, tak? Może pani. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Zgodnie... o. Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości raz na dwa 

lata Wójt, jako organ nadzorujący system gospodarki odpadami, jest zobowiązany przeprowadzić 

kontrolę we wszystkich firmach, które zajmują się, które są zarejestrowane w rejestrze działalności 

regulowanej na ter... w gminie Gródek. Takich firm jest pięć, które mogą ewentualnie dokonywać 

odbioru i transportu odpadów komunalnych. We wszystkich tych firmach w miesiącu sierpniu 

ostały dokonane kontrole. Kontroli dokonywali pracownicy Urzędu Gminy. W dwóch kontrolach 

uczestniczyłam również ja. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To co ja zacząłem rozmawiać, mówić, to też chodzi o kontrole 

przeprowadzone w przedsiębiorstwach pod względem prawidłowości złożonych deklaracji. To też 

w tym samym czasie się odbywało. Nie wiem, czy tutaj zostało zapisane w ramach tego, 

informacji o pracy Wójta, ale takie kontrole się odbyły, też, o ile pamiętam, w pięciu chyba, w 

pięciu przedsiębiorstwach. Częściowo się odbywają jeszcze, tak. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytanie 

odnośnie sprawozdania z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym? Nie widzę. Stwierdzam, 

iż sprawozdanie z działalności Wójta gminy w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do 

wiadomości. Punkt trzeci porządku dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy 

do realizacji czwartego punktu sesji: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję. Był on tematem posiedzenia wspólnego Komisji ostatniego, wspólnego posiedzenia Komisji 

Stałych Rady Gminy. Czy Państwo, ktoś z Państwa Radnych ma pytanie odnośnie projektu 

uchwały? Nie widzę. Poproszę o, pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt tej uchwały był 

omawiany na posiedzeniu, wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 

piętnastego września bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych została podjęta jednogłośnie. Punkt 

czwarty porządku obrad uważam za zrealizowany, przystępujemy do realizacji piątego punktu 

dzisiejszej sesji: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania, otworzenia i 

prowadzenia ośrodka rehabilitacji zwierząt. Projekt ten, tej uchwały również otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on już wielokrotnie omawiany, także sprawa jest wszystkim 

znana. Czy są jakieś ewentualne pytania odnośnie projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana 

Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[00:56:54] 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu 

piętnastego września dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku. Projekt ten otrzymał 

pozytywną rekomendację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Co nie chce... Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się 

dziesięciu Radnych, głosów przeciw nie było, czterech radnych wstrzymało się od głosowania. 

Stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła projekt uchwały w sprawie zaopiniowania, utworzenia i 

prowadzenia ośrodka rehabilitacji zwierząt. Piąty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

zrealizowany. Szósty punkt dzisiejszej sesji obejmuje podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na roboty budowlane wykonywane przy zabytku wpisanym do Rejestru Zabytków. 

Projekt uchwały z obszernym uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję. Był on również tematem posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Czy 

są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję, panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. 

Projekt tej uchwały był również rozpatrywany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy Gródek. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto się wstrzy... Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na postawie 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się 

czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej na roboty budowlane 

wykonywane przy zabytku wpisanym do Rejestru Zabytków została podjęta jednogłośnie. Punkt 

szósty porządku obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji siódmego punktu 

dzisiejszej sesji: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty. Projekt 

uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Wraz też z obszernym 

uzasadnieniem. Był on tematem posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy. I tutaj może 

poproszę panią Inspektor o przedstawienie krótkie projektu tej uchwały. 

[01:00:50] 
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- Inspektor: (głos poza mikrofonem): Wysoka Rado, tutaj projekt uchwały był tematem obrad na 

Komisji Wspólnej. Były dyskusje nad stawką. Jak się okazało... 

[01:01:05] 

(brak dźwięku) 

[01:01:29] 

- Inspektor: Na zmianę stawki miała wpływ również ilość odpadów odbieranych od mieszkańców, 

od mieszkańców gminy Gródek. Jakieś może pytania? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie odnośnie? 

Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Do pana Wójta 

mam pytanie. Wiadomym jest, że część osób nie płaci, bo po prostu wykazała ilość mieszkańców, 

ale nie płaci. Fizycznie pieniędzy nie wpłaca. Natomiast część osób po prostu oszukuje, nie 

podaje prawdy przy podaniu ilości mieszkańców, bo to nawet widać z tych zestawień. Ja bym 

chciała wiedzieć, co gmina robi w tym celu, żeby te osoby wyłapać? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy gmina Gródek, biorąc pod uwagę wprowadzone zasady i 

przepisy w tej kwestii, podejmuje wszelkie starania, żeby te dane niwelować, żeby te dane, tak 

jakby, doprowadzać do jak najbardziej rzeczywistego stanu na podstawie mechanizmów, które 

możemy stosować, tak? A więc to, co na Komisji bodajże poprzedniej też mówiliśmy, jeżeli pojawi 

się możliwość, wiedza o urodzeniu się dziecka, tak? Czy jeżeli ktoś umrze czy jeżeli pojawi się 

sytuacja, że ktoś dodatkowo przybywa staramy się bezpośrednio reagować, bo są sytuacje, że w 

ramach COVID-u, na przykład, w niektórych mieszkaniach, w niektórych domostwach więcej osób 

mieszkało, bo gdzieś tam ktoś nie pracował, gdzieś ktoś się nie uczył. Dzieci powracały i tak dalej, 

były wypełniane dodatkowe deklaracje, no i tak między innymi na swoim przykładzie podaję, nie? 

Że wypełniałem deklarację, bo akurat przez kilka miesięcy córka mieszkała u nas, tak? Natomiast 

każda informacja uzyskana, ja myślę, że tak samo i Państwo się staracie próbować badać to, jak 

to wygląda u naszych sąsiadów, może nie po to, żeby informować tylko reagować, podpowiadać, 

informować, że jest taka potrzeba, bo to, szanowni Państwo, nie ma innej możliwości, niż te, te 

nawet przepisy, które już weszły w rachubę dają nam warunki do tego, jeżeli stwierdzimy stan, że 

ktoś złoży, mamy prawo tam odpowiednio wstecz ściągać, jak to się mówi, te, te zaległości. I to 

jest niekorzystne, tak? Bo tam zaraz jakieś odsetki dojdą, inne kwestie, to szanowni Państwo 

nikomu się na pewno nie opłaci. My nie prowadzimy tutaj, tak jak powiedziałem wcześniej, 

reżimowego tam działania takiego, tylko staramy się informacyjnie, nawołujemy, prosimy w 

apelach, od czasu do czasu w gazecie, żeby się pojawiły informacje na temat tego, że każdy ma 

obowiązek. Nieważne, czy to maleńki czy to starsza osoba czy w wieku tym średnim, ma 

obowiązek tak samo być, umieścić w deklaracji dane dotyczące zamieszkania w tym miejscu. A 

więc szanowni Państwo, to, te dane, że tam figuruje różnica tam dziewięćset czy ileś, tam nie 

pamiętam już, osób, to nie jest tak, że to tylu nie złożyło, że tylu dotyczy ten błąd. To dotyczy tego, 
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że ktoś tam mieszka w internacie, że ktoś tam wyjechał za granicę, że ktoś tam pracuje gdzie 

indziej, że w danym czasie go nie ma, tak? Ale również na pewno, tak jak Państwo zwrócili uwagę, 

spośród tych danych trzeba szukać tych, którzy gdzieś tam starają się, nie będę nazywać, 

oszukiwać, tylko niewłaściwie wypełniać deklaracje. I ja kilka przypadków osobistych, no nie będę 

wymieniać po nazwisku, ale gdy ustaliłem i to niekoniecznie dotyczących tam sąsiadów, starałem 

się rozmawiać z tymi ludźmi: „Słuchaj, mam prośbę taką jako Wójt, jako mieszkaniec, jako sąsiad, 

że jest taka sytuacja, że każdy ma obowiązek i tam, tak jakby, w twoim przypadku, jest ta różnica, 

nie?” I ta sytuacja pozwoliła na to, żeby, pozwoliła na to, żeby, że dana osoba zgłosiła się i 

wypełniła prawidłowo. Takimi sposobami. Nowa ustawa być może nam da warunki do tego... O, 

jeszcze coś powiem. Nowa ustawa dopiero teraz wprowadza to, z czego my już korzystamy, że 

pisze w projekcie, że będziemy mogli wykorzystywać dane, ewidencję tych USC i tak dalej, i tak 

dalej, tak? Dopiero teraz wprowadza to, wcześniej tego nie było, ale myśmy się opierali, bo jeżeli 

nie ma innych mechanizmów to staraliśmy się tymi metodami starać. I to jest sytuacja 

ogólnopolska. To nie jest tak, że my tutaj odstajemy w większym czy mniejszym stopniu, 

zróżnicowanie na pewno następuje w tym zakresie, ale powiem szczerze, że w tej chwili no, tak 

jak mówię no, za bardzo nie mamy innych mechanizmów, kroków, żeby to doprowadzić do 

perfekcji, tak? Idziemy w kierunku perfekcji, ale żeby doprowadzić to niestety jest problem. Jest 

problem, być może po zmianie ustawy będzie dane, żeby to troszeczkę zniwelować, tak jak 

powiedziałem na początku. Idziemy cały czas w tym kierunku, natomiast ja myślę, że to, to nie są 

tylko wasze wnioski, nasze wnioski, o tym cały czas rozmawiamy na Związkach Gmin 

Województwa Podlaskiego. O tym była mowa w Związku Gmin RP i w Sejmie i w różnych innych 

miejscach, tak? Żeby przedstawić ten problem, że coś trzeba zrobić, bo nie mamy takich, biorąc 

pod uwagę tej ochrony danych osobowych, inne, nie mamy takich możliwości, żeby to 

skontrolować. Także szanowni Państwo... Jest tak, być może niedługo będzie lepiej pod tym 

względem, że ta ilość... Będziemy starali się może częściej te apele, spróbujemy robić teraz 

spotkania w miejscowościach, a więc tutaj też trzeba wyraźnie tłumaczyć, czy tak samo i sołtysi, 

szkoda że sołtysów nie ma na, na sesjach, ale Radni, każdy z osobna powinien pracować nad tym. 

To naprawdę dla nas, jako dla gminy, będzie się opłacało, tak? 

[01:07:54] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Tak samo, tak samo jak, szanowni Państwo, 

podwyższaliśmy stawki, nie? Dwadzieścia trzy dla gminy największej, można powiedzieć, w 

powiecie, województwie, gdzie ta odległość jest zróżnicowana. Krańcowe, tak jak w porównaniu 

do Suraża, osiem czy dziewięć, nie pamiętam, miejscowości, u nas pięćdziesiąt pięć, nie? 

Pojedyncze domy, trzeba wszędzie dotrzeć, czasami do jednego domu trzeba jechać osiem, 

dziewięć, pięć kilometrów, tak? Trzy razy, bo po gabaryty i po te... mieszane i inne, i to szanowni 

Państwo, w tym jest problem, bo cena tam, gdzie się przyjmuje śmieci, jest taka sama dla 

wszystkich. Cena jest zróżnicowana tylko położeniem gminy. My jesteśmy gminą oddaloną 

krańcowo, najbardziej. Dużą gminą pod względem potrzeby, jak to się mówi, dotarcia do 

wszystkich, tak? I kilometry. Tam nie pamiętam po ile, ale po czternaście czy po szesnaście 
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złotych za kilometr jest liczone. Ile nabije, tyle... Nikt tutaj nikogo nie oszukuje. My, szanowni 

Państwo, nie wzięliśmy czego pod uwagę? Tak jak większość gmin dzisiaj, można powiedzieć, 

stawki ma dwadzieścia sześć, dwadzieścia siedem, dwadzieścia osiem, tak? Dlaczego takie 

stawki? Dlatego, że wzięto pod uwagę cenę tą, która uchwałą Rady Miasta bodajże była 

określona jako „do odbioru”, tak? Wzrosła, i widzimy dzisiaj w tabelce, że w niektórych 

przypadkach o sto procent, to tysiąc procent, tak? O pięćset procent te wzrosty. I u nas to, nas to 

dotyczyło, a myśmy nie wzięli, bo gdybyśmy wtedy wzięli stawkę zrobili dwadzieścia sześć czy 

siedem złotych, tak jak w Narewce czy, czy w Krynkach, tak? Przykładowo, to, to mogę wymieniać 

więcej takich miejscowości, to oczywiście, to nie mielibyśmy tego problemu. Dzisiaj wiemy, że 

trzysta trzydzieści dziewięć tysięcy do końca roku trzeba, jak to się mówi, dopłacić do śmieci, to 

jest nienormalność. Oczywiście, ja nie mówię, że w tym przypadku i tak się nie obędzie bez 

dopłaty, niezależnie od tego, ile podwyższycie, ale chociaż troszeczkę, bo my, szanowni Państwo, 

zaplanowaliśmy przedsięwzięcia. Cieszymy się, że uzyskaliśmy środki, że pozyskujemy, że mamy 

szansę pozyskać, ale co z tego? Jak na wszystko trzeba mieć wkład. I dzisiaj, jeżeli, to co 

powiedziałem, co z tego, że tak, jeżeli nie będziemy mieli na przykład własnych? Trzeba 

rezygnować, tak? I to nie chodzi o to, że to jest dobre, każdy z nas obiecał dla mieszkańców coś, 

że w tej kadencji postara się, że dojdzie do skutku to, tamto, tak? A więc my musimy dążyć do 

tego. I dzisiaj, jeżeli tam nie wiem, propozycja padła, bodajże chyba dwadzieścia osiem złotych to 

zniweluje wiecie o ile? O trzydzieści tysięcy, o trzydzieści parę tysięcy, w tym roku oczywiście, nie? 

A po nowym roku znowu będzie ogłoszony przetarg. Nie chodzi o podwyższenie, nie o 

podwyższenie stawek, bo to różnie może być. Bo to może być tak również, że ta podwyżka 

spowoduje już na tyle, że... ale biorąc pod uwagę, że ceny rosną, ale biorąc pod uwagę, że tutaj ta 

sytuacja nie wpływa nam korzystnie, nie może iść w takim kierunku, żeby ta kwota dopłaty była 

coraz większa. Bo tak jak my, mało kto dopłaca, bo tak jak my, mało kto dopłaca dla mieszkańców 

i jeszcze żeby to po prostu, szanowni Państwo, to rosło do góry, to już powstanie coś takiego 

bardzo nietypowego, ale dla, mówię, dla władz, dla nas. My nie możemy do tego dopuścić, 

dlatego że powinniśmy dążyć... Bo dzisiaj mieszkaniec będzie zadowolony, że no dobrze, tylko 

trzy czy cztery złote podwyższone, tak? Ale za chwilę spyta się: „A gdzie wasze obiecane 

inwestycje?”, gdzie ten wodociąg do... nie będę wymieniał, żeby nie kojarzyć nikogo tutaj, nie? „A 

gdzie ten wodociąg, a gdzie ta droga?”, wiecie o co chodzi, tak trzeba to traktować, bo dzisiaj 

niezależnie od nas, my idąc do sklepu, ja daję przykład taki, kupowałem płytę OSB w jednym dniu 

za osiemdziesiąt złotych, w drugim sto sześćdziesiąt, a w trzecim już sto dziewięćdziesiąt pięć, tak? 

Takie są realia, ale to nie tylko, ja mówię o płycie OSB, to jest jeden, jeden z elementów tego 

wszystkiego, co tego... Taka jest tendencja, do tego musimy się przyzwyczajać, oczywiście trzeba 

oszczędzać, ale my nie możemy oszczędzać na tym, że za chwilę nie będziemy dali rady 

zamknąć naszego budżetu, nie? A więc musimy realnie, pod każdym względem tutaj brać pod 

uwagę wszystko, jak to się mówi, tylko podwyższyć i zniwelować o trzydzieści parę tysięcy 

ewentualnie po to, żeby no słuchajcie, ja nie wiem, czy my... prawdopodobnie, tak ze wstępnych 

obliczeń wynika, że trzeba będzie sięgać po kredyt, żeby móc zapłacić do końca roku tą kwotę, 

jeżeli będzie taka kwota niezniwelowana, tak? 
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[01:12:57] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Tak przy... nie wiem, czy w zmianach w budżecie 

zauważyliście, znaleźliśmy, naskrobaliśmy dwieście, chyba, tam ileś tysięcy po to, żeby to już 

zabezpieczyć, żeby, żebyśmy nie, żeby nam głowy nie bolały, że to jeszcze tyle trzeba zapłacić za 

śmieci do końca roku, to chcemy teraz to wprowadzić, żeby było mniej. I teraz pomniejszymy 

jeszcze tą stawkę na in plus i już będzie jeszcze mniej, tak? A więc może coś tam w toku 

znajdziemy. Także, szanowni Państwo, to dużo trzeba mówić, dużo można mówić, dużo trzeba 

mówić, ale to naprawdę bardzo poważna sprawa. Tu, tu nie chodzi o... Ja też jestem 

mieszkańcem, każdemu z nas zależy, żeby za wszystko jak najmniej płacić. Realia są inne. Realia 

są inne, tak? Jeżeli dzisiaj my wiemy, że nasze dochody... spadną, no nie będę wymieniać, ale tak 

mniej więcej domyślam się o jaką kwotę, z tytułu różnego rodzaju i przepisów i podatkowych i tych, 

co mówiłem, kolejowych, no to co na drugi rok możemy my planować? Nic albo jeszcze mniej niż 

nic, tak? To jest proste, proste traktowanie, jeżeli ktoś chce, szanowni Państwo, przyjść do nas 

tutaj, z panią Martą, razem czy jak, porachować budżet, to, to jest bardzo prosto porachować. Bo 

my na zadania inwestycyjne środków nie mamy. Cały czas to tłumaczymy, a robimy bardzo dużo. 

Porównywanie do gmin, tutaj głośno mówię, robimy bardzo dużo, jeżeli chodzi o inwestycje. 

Biorąc pod uwagę możliwości naszego budżetu, w porównaniu do realizowanych inwestycji. To, 

szanowni Państwo, oczywiście są gminy bogatsze z różnych przyczyn, tak? Ale my mamy te 

warunki, taką strukturę budżetu i na tyle możemy, na ile staramy się i realizujemy. I z tego się 

cieszymy, a nie możemy, nie możemy, tak jakby... No może w ten sposób, bardzo proszę o 

wzięcie pod uwagę tego, żeby pomóc i mieszkańcom, bo ta, ta kwota, moim... chyba nie chodzi o 

tą kwotę, tak jak... bo nie byłem na Komisji akurat, o tą kwotę, tą najwyżej przedstawioną, najdalej 

idącą, tylko chodzi o taką kwotę, żeby chociaż cokolwiek. Nie trzysta trzydzieści dziewięć, ale 

trzydzieści parę tysięcy. To jest kropla w morzu. I o to Państwa proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radna Monika Ratyńska: Chciałam się jeszcze odnieść do tego, co pan Wójt powiedział, bo tak 

jak zrozumiałam, to gmina za bardzo nie może ścigać tych, którzy nie płacą, tak? Ale ja chciałam 

powiedzieć tym osobom, które nas oglądają w Internecie. Bo mamy w tej chwili taką perspektywę, 

że albo nie realizujemy inwestycji i dokładamy do śmieci albo wszyscy uczciwie płacimy, bo to tak 

wygląda, że ci, co uczciwie płacą za śmieci to płacą za tych, co uczciwie nie płacą. I za jedno 

jakieś dwadzieścia trzy złote, przepraszam, że tak mówię, ale ja z punktu widzenia mieszkańca 

pojedynczego, to jest dwadzieścia trzy złote, to jest taka możliwość, że nie będzie zrealizowana 

jakaś inwestycja, bo gmina nie będzie miała pieniędzy na to. I jeżeli można to ja mam apel do 

mieszkańców, żeby zrewidowali swój tok myślenia. Bo wygląda na to, że to po prostu przez, no 

powiedzmy sobie otwarcie, nieuczciwość ludzi, tak? To grozi nam to, że nie będą realizowane 

inwestycje, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 
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- Radny Jerzy Gryc: Panie Przewodniczący... Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo. Już rozmawiamy o tym przez trzy lata, tak? Tutaj chciałbym też podziękować 

mieszkańcom za zaangażowanie właśnie w ten system nasz gospodarki odpadami. Pragnę 

jeszcze dodać, że sąsiednie gminy, tak jak jeżdżę, rozmawiam, płacą w granicach trzydziestu 

złotych od osoby. Także my płacimy dużo mniej. I tak jak pani Radna Ratyńska, apeluję do 

mieszkańców naszej gminy o uczciwe podejście do sprawy, o rzetelne wpisywanie ilości 

mieszkających osób w deklaracjach z tej naszej, no systemu gospodarki odpadami. Wiem również, 

że część osób nie ma podpisanej deklaracji, też w tym momencie apeluję również do nich o 

podpisywanie tych deklaracji, ale te osoby wystawiają pojemniki na śmieci czy tam, czy tam... 

worki, segregację. Także taka moja propozycja. Może odłóżmy to na miesiąc, głosowanie nad tą 

ustawą, może, może to zdopinguje naszych tych... mieszkańców do złożenia, do złożenia 

uczciwych deklaracji, rzetelnych. Z drugiej strony patrząc, tu chciałbym zaznaczyć, że obsługa 

systemu administracji zdrożała w miesiącu lipcu o siedem tysięcy sześćset pięćdziesiąt złotych. 

Tak jak również odbiór, transport, zbieranie, unieszkodliwienie odpadów komunalnych tylko w 

miesiącu lipcu wzrosła o dwieście dwa tysiące złotych, to jest, to jest dużo, to jest bardzo dużo. Są 

poszkodowani tym samym wszyscy mieszkańcy, którzy podchodzą do tego rzetelnie. Dziękuję. 

[01:18:56] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni Radni. Na ostatnim 

posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy my żeśmy dyskutowali na ten temat, nawet dość 

tutaj ostro było na tej sali. Wymienialiśmy wszystkie za i przeciw. Ale zgadzam się z panem 

Radnym Grycem i panią Radna Ratyńską, że nale... trzeba tych naszych mieszkańców jak 

najbardziej przekonywać, zobligować do tego, żeby płacili uczciwie, bo ci co nie płacą uczciwie tak 

naprawdę koszty ponosimy my wszyscy, ich nieuczciwości. I to jest rzeczywiście apel do 

wszystkich mieszkańców, ale ja myślę, że do nas też tutaj samych, bo najlepiej się świat zmienia 

od siebie czy w tym gronie też tak naprawdę wszyscy uczciwi jesteśmy i mamy też tą deklarację 

złożoną, tak jak należy? Też uderzmy się w piersi. Natomiast to, co mówił pan Radny Gryc, żeby 

to odłożyć na miesiąc. Szanowni Radni, ja uważam, że... nie powinniśmy tego odkładać, bo jeżeli 

odłożymy za miesiąc, a nasza uchwała musi się ukazać w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego to będzie grudzień. Każda złotówka jest tutaj jak najbardziej w tej chwili pożądana, 

żeby ją zaoszczędzić i pozyskać na... żeby znaleźć i załatać tą dziurę, jeżeli chodzi o, o wywóz 

tych śmieci. Rzeczywiście wszystko drożeje, i prąd drożeje, i w sklepie drożeje, i paliwo drożeje i 

to wszystko się w naszej gminie nakłada, dlatego, że te śmieci są droższe. Też na posiedzeniu 

ostatniej Komisji tutaj padła taka deklaracja, że rezygnujemy z wszystkiego, wszystkich inwestycji, 

nie ma nic. Proszę Państwa, wpędzicie tą gminę do średniowiecza, do epoki kamienia łupanego, 

jeżeli nic. No nie można tak. Chce się, żeby były chodniki, krawężniki, wodociągi, wyremontowane 

mosty, ulice, drogi, tak? Bo to jest infrastruktura, to zostanie na lata. To jest rozwój gminy. Nie 

może być nic. I też, tak jak wspomniałem, no też czasami trzeba podjąć i trudną decyzję. No 

niestety. Nikt z nas nie chce płacić, no ja się też będę dener... może nie tyle denerwował, ale no 



XXX Sesja RG Gródek 
www.transkryptor.pl 

21 

będę też osobiście więcej płacił. Nikt nie lubi płacić więcej. Ale takie mamy, a nie inne, realia. 

Także apeluję do Państwa Radnych o podjęcie decyzji o przyjęciu tej uchwały, tak jak żeśmy 

zresztą głosowali na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Ania chce. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: (głos poza mikrofonem) Ja tutaj przy okazji też chciałabym kilka słów 

powiedzieć. Mamy tu naszego Radcę. Może on, skoro tutaj wszyscy mówimy o tych prawach, co 

może gmina, w jaki sposób może egzekwować i tak dalej, to bym chciała, żeby pan Radca się 

wypowiedział w tej kwestii, ze swojej strony prawnej, co naprawdę mogą pracownicy zrobić. To 

pierwsze pytanie. A drugie, też mam taki apel, skoro nas też oglądają, jeżeli chodzi o te właśnie, 

tak jak pan Radny mówi, zwiększenie tych kosztów latem, wystawianie tych BIO, czyli, czyli liści, 

traw, i tak dalej, to też są koszta, też są... A tego jest masa, nie robią, za złotówkę nikt nie robi 

kompostowników teraz. To są pewnie wyjątki. Tego kiedyś, wiemy sami, nikt tego nigdzie nie 

wystawiał. No teraz wystawiają, to widzimy nawet gołym okiem, ile się tego wystawia i to są 

ogromne też koszta. No nie oszukujmy się, więc tutaj też apel do mieszkańców. Być może... 

Przecież to się przetwarza, tak? Na obornik, to nie jest naprawdę nic nadzwyczajnego. Rozumiem, 

jakieś twarde, jakieś gałęzie czy jakieś tam, to rozumiem wystawianie, ale liści i traw. No ale jest 

taki, jest taka możliwość i ludzie to robią no, ale też jest właśnie, z tego powodu, są te coraz 

podwyżki, między innymi, bo koszta rosną, więc tutaj też trzeba poszukać też tych oszczędności 

od siebie, my mieszkańcy wszyscy, także też taki apel proszę, że nie tu my jesteśmy winni, że, bo 

my podwyższamy, to nie jest z niczego te podwyżki, robione, tylko jest taka potrzeba, żeby, żeby, 

tak jak wszyscy wiemy, żeby coś inwestować i robić w naszej gminie. Także tutaj najpierw 

chciałabym, żeby pan Radca odpowiedział. Dziękuję. 

[01:23:29] 

- Radca Prawny Wojciech Srocki: Dzień dobry proszę Państwa. Gmina robi wszystko, żeby 

odzyskiwać pieniądze, które... mieszkańcy są winni z tytułu odbioru odpadów komunalnych. Tylko 

nieszczęściem tej ustawy o utrzymaniu w czystości, czystości i porządku w gminach jest to... jest 

to, że należności z tytułu tej ustawy są zbierane, znaczy są egzekwowane tak jak należności 

podatkowe. I zadanie gminy kończy się w tym momencie, kiedy pan Wójt jako organ wydaje nakaz 

i, przepraszam, tytuł wykonawczy i przekazuje go do Urzędu Skarbowego. A Urząd Skarbowy 

sobie z tego niewiele robi. Jakby było to w normalnym trybie cywilnym, tak jak na przykład opłaty 

za wodę czy ścieki, czyli w trybie cywilnoprawnym i byłby komornik, któremu by nie zależało, i 

takiemu delikwentowi jednemu czy drugiemu zająłby pół nieruchomości i w ostatecznym 

rozrachunku gmina, jako wierzyciel, zlicytowałaby tą nieruchomość, no to ludzie by się nauczyli. 

No ale my nie jesteśmy ustawodawcą i nie zmienimy tej, tej ustawy. Wiemy, kto nie wypełnia, nie 

składa deklaracji, a wystawia kosze no i nic nie możemy z tego zrobić, z tego tytułu. Znaczy 

robimy, zaraz jeszcze pani Wójt na ten temat powie. Nasza rola kończy się w tym momencie, 
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kiedy Wójt wyda... tytuł wykonawczy i jest on przekazywany w tym przypadku do II Urzędu 

Skarbowego. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, tak jak dyskutowaliśmy, zresztą chyba 

dwukrotnie już, na posiedzeniach Wspólnych Komisji, Urząd Gminy może korzystać, może robić 

tyle, ile pozwala nam ustawa. Tak jak Państwu mówiłam i pan Wójt też już dzisiaj wspominał, 

dopiero zmiana Ustawy o utrzymaniu czystości, która wejdzie w życie dwudziestego trzeciego 

września tego roku, daje możliwość wykorzystywania ewidencji. Ja może odczytam, jak ten 

przepis wprowadzany brzmi: „Wójt, burmistrz lub prezydent miasta w celu weryfikacji złożonych 

deklaracji może wykorzystać informacje i dane znajdujące się w jego posiadaniu oraz posiadaniu 

Gminnych Jednostek Organizacyjnych, w tym przedsiębiorstw wodociągowo-kanalizacyjnych.” 

Czyli w zasadzie od dwudziestego trzeciego września możemy sobie porównywać nasze dane z 

ewidencji i przyznaję, że, że... w miarę możliwości korzystamy z nich już teraz. Jeśli chodzi o 

egzekwowanie opłat to tak jak pan mecenas powiedział prowadzone są postępowania z tym, że 

kończą się one zazwyczaj umorzeniem i nieściągnięciem należności. Natomiast jeśli chodzi 

jeszcze o kwestie... już zapomniałam, o czym miałam powiedzieć, takiego ważnego, ale jeśli 

chodzi o kwestie wzywania, bo wiemy, tak jak pan mecenas powiedział, mamy dane też, kto z 

mieszkańców nie złożył jeszcze deklaracji po zmianie, to przez pół roku praktycznie pracownicy 

dzwonili, prosili, natomiast od jakiegoś czasu wysyłane są wezwania. I reakcja na wezwania już 

jest, co prawda nie jest to stuprocentowa, no ale kilkadziesiąt deklaracji nam przybyło. Więc 

miejmy... no mówię, tak jak mówiłam na posiedzeniu, ustawodawca... pisząc te przepisy uważał, 

że wszyscy mieszkańcy są uczciwi, wszyscy mieszkańcy będą się stosować do przepisów 

ustawowych, a my jako gmina mamy tylko zorganizować ten system, tak? Natomiast wszyscy 

odpowiedzialnie będą ten system finansować. Bo jak Państwo wiecie do niedawna jeszcze, do tej 

zmiany, gmina nie miała prawa dopłacać, system miał się bilansować, tak? Więc tutaj mówię, przy 

swoich ograniczonych możliwościach robimy tyle, ile możemy. Natomiast bez rzetelnego 

podejścia każdego z mieszkańców nie da się wyegzekwować w stu procentach należności, które 

powinny wpłynąć do budżetu gminy z tytułu odbioru i za gospodarowanie odpadów. 

[01:28:24] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak jak pani Zastępca powiedziała, że gmina nie mogła dopłacać, 

dopóki... a dopłacaliśmy, tak jak Państwo pamiętacie, to jest jedno. Ale chcę, chcę powiedzieć, 

że... Zapomniałem, co chcę powiedzieć, to jest taki moment haha. Chodzi mi o to, Szanowni 

Państwo, dbać o uczciwość to przede wszystkim. Wszyscy powinniśmy dbać o uczciwość w 

kierunku wypełniania, obowiązku wypełniania deklaracji dotyczącą odpadów. I powinniśmy 

wszyscy tutaj wspólnie i apelując do mieszkańców wzywać o to, żebyśmy, jak to się mówi, jeden 

drugiego nie krzywdził. Bo ci, co nie wypełniają, tak jak była dzisiaj mowa, krzywdzą drugą osoba. 

Natomiast, to jest jedna rzecz, natomiast jeżeli chodzi o przełożenie, bo przełożenie tego nawet o 

miesiąc powoduje, że nasz, że to już nas nie dotyczy, bo my... w tym roku nam brakuje trzysta 

trzydzieści dziewięć tysięcy. Nie w następnym. W tym roku brakuje i żeby zniwelować te 
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trzydzieś... A to jeszcze przesuniemy o miesiąc, później opublikowanie i to nie będzie dotyczyć 

tego roku. A więc to powoduje, że nasz, nasz efekt, ten efekt, to nie efekt, tylko nasz, nasz ten 

wniosek nie zostanie zrealizowany w ogóle, tak jakby go nie było. A więc bardzo proszę o to, żeby 

podjąć decyzję na dzisiejszej sesji w kierunku podjęcia uchwały, dlatego że nie będzie to, mówię, 

już nas dotyczyło przesunięcie. Bo nie wiadomo, kiedy sesja, później jeszcze opublikowanie, już 

mamy wrzesień, październik, listopad, nie dotyczy. Także szanowni Państwo, biorąc pod uwagę to, 

co wszyscy mówimy, że trzeba dążyć, że trzeba iść w kierunku tym, żeby te ceny były mniej 

więcej takie, być może nowa ustawa, być może my podejmiemy jakąś decyzję swoją, uchwałę, że 

może gabaryty nie będziemy odbierać dwa razy czy tam trzy razy w roku, może raz, tak? Jest 

PSZOK, a więc można przywieźć do PSZOK-u, może takimi metodami pójdziemy. Może 

pójdziemy metodami takimi, że też te, częstotliwość, to podwójne odbieranie w tych okresach tylko 

samych takich gorących podwójnie, oprócz blokowisk oczywiście, bo blokowiska no niestety 

trzeba tam częściej, ale jeżeli chodzi o te pozostałe te kolonijne, gdzie trzeba tak samo jechać 

wszędzie to może tutaj to troszeczkę zmniejszyć, tak? I nad tym trzeba popracować, poczytać 

nową ustawę, być może po to również, żeby już więcej nie trzeba by było z tego względu 

podwyższać, tak? Bo tak jak mówimy, dzisiaj zajeżdżasz na stację paliw, tam dzisiaj wróciłem nad 

ranem, nie nad ranem, tylko wieczorem wróciłem z odpoczynku krótkiego, tak? No i w każdej 

stacji paliw, gdzieś tam w zależności od tego, gdzie się znajduje, czy na zachodzie czy na północy, 

ta cena jest różna, tego samego paliwa jest różna cena. Także szanowni Państwo mam prośbę, 

podejmijmy uchwałę w kierunku. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo, pan Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Michał Cimochowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Z jednej strony 

mieszkańcy mogą mieć obawy czy wręcz zagrożenie, że te ceny za usuwanie odpadów rosną, o 

tym świadczy lista, która została mi, między innymi, wręczona przed wejściem do lokalu. A z 

drugiej strony jest taka prawda, że większość ludzi sobie wyobraża, że samochód, który odbiera 

odpady zawozi na składowisko śmieci w Hryniewiczach, wysypuje i koniec na tym. To nie jest tak. 

Płacimy za odbiór odpadów i te ceny odbiorów rosną, a także za zagospodarowanie, czyli te 

odpady są segregowane i te odpady, które my segregujemy, na przykład szkło czy tworzywa 

sztuczne, one są ponownie segregowane. I część odpadów jest przetwarzanych, utylizowanych 

na miejscu, a część odpadów jest wywożonych nawet do dalszych ośrodków, nazwijmy to, w 

Polsce, a nawet za granicą. I te ceny rosną. I podejrzewam, wolałbym o tym nie myśleć, ale 

niestety na tej stawce dwadzieścia osiem złotych od osoby na pewno się nie skończy. Chciałem 

jeszcze z życia codziennego. Dzisiaj w mojej miejscowości i sąsiednich był odbiór odpadów 

zmieszanych i widzę w samochodzie worek ze świeżo skoszoną, zerwaną trawą. To w warunkach 

wiejskich, w warunkach małych miejscowości oddawane w workach trawy to jest po prostu 

skandal. No to jest po prostu... naprawdę no. Przecież to można wyrzucić gdzieś na kompost, 

ludzie kochani. Przecież to jest nienormalne. I trzeba ludziom wyjaśnić. Jeżeli będę mógł to ja 

będę się starał. Dziękuję. 

[01:33:44] 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos jeszcze? Proszę bardzo, pani Radna Popławska Małgorzata. 

- Radna Małgorzata Popławska: Dziękuję. Szanowni Państwo. Na Komisji dyskutowaliśmy na temat 

wysokości stawki, która była zaproponowana pierwotnie trzydzieści dwa. Wspólnymi siłami 

ustaliliśmy w tej chwili stawkę dwadzieścia osiem, że byłaby to stawka optymalna. Też dzisiaj 

przed sesją dowiedziałam się o piśmie, które wpłynęło od mieszkańców odnośnie 

niepodwyższania stawki, opląty za gospodarowanie nieczystościami. Drodzy Państwo, no dużo 

było tych podpisów, z tym że tak jak Radna Petelska czy Radny Cimochowicz tutaj zwracali 

uwagę na odpady zielone. Gmina płaci odbiorcy za tonaż śmieci. Za to, że Państwo wystawiają 

śmieci w takich ilościach, które można skompostować, więc po prostu płacimy i niestety, ale ta 

stawka... jest wysoka, ale my musimy ją podwyższyć, no niestety. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Tutaj była rozmowa, że od trzech lat już walczymy no z tymi ludźmi, 

którzy przede wszystkim nie płacą, tak? Trzy lata temu było między dziewięćset a tysiąc, w tym 

roku znowu mamy między dziewięćset a tysiąc osób niepłacących. To jaka to jest walka? To w 

ogóle tutaj nie idziemy do przodu, po pierwsze. No i chciałem się zapytać, jeszcze taką, o jedną... 

pana Wójta sytuację. Zajeżdża, zawozi śmieci na PSZOK prywatny przedsiębiorca. Te śmieci są 

nieprzyjęte przez pracownika. Prywatny przedsiębiorca wybiera się do budynku Urzędu Gminy, po 

czym wraca na PSZOK i te śmieci zostają mu przyjęte. Kto podjął taką decyzję? 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, z uporem maniaka pan Radny mówi, że się nie 

robi nic od trzech lat. Ustawa weszła o wiele wcześniej i funkcjonuje już... tak, ale zmiana, zmiana 

była w trzynastym roku bodajże ta, która nałożyła obowiązek stworzenia przez gminy systemu 

gospodarowania odpadami. Nie można w obecnym stanie prawnym utożsamiać liczby 

zameldowanych osób z liczbą osób zamieszkałych, o czym już nie raz Państwu mówiłam, że 

liczba osób zameldowanych jest znacznie większa niż zamieszkałych, a to z tego powodu, że 

część dzieci kończy szkołę podstawową w Gródku, wyjeżdża się uczyć w Białymstoku, mieszka w 

Białymstoku, wyjeżdża na studia, część osób jest zameldowanych, ale mieszka za granicą. W 

obecnym stanie prawnym nie można utożsamić ilości osób zamieszkałych do ilości osób 

zameldowanych. Porównanie tych dwóch liczb do niczego nas nie prowadzi. Natomiast, jeśli 

chodzi o różnice, które w tym roku się zaznaczyły wynikają z tego, że od stycznia obowiązują 

nowe deklaracje i każdy z nas miał obowiązek, każdy z nas mieszkańców miał obowiązek złożyć 

nową deklarację. Niestety, to o czym mówiłam przed chwileczką, przez pół roku pracownicy 

wydzwaniali i prosili, żeby te osoby się zgłosiły i złożyły deklaracje. „Przyjdę jutro, pojutrze”. W 

końcu powiedzieliśmy dosyć, wysyłamy wezwania. Ale to też wszystko trwa, więc nie można 

mówić, że od trzech lat się nic nie robi, bo nic się nie zmienia między różnicą osób zamieszkałych 

a zameldowanych. To tyle. 

[01:38:49] 
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- Radny Marek Antonowicz: Ja przepraszam jeszcze, ja nie powiedziałem, że nic się... ja mówię, że 

ta różnica się w ogóle nie zmniejsza. Między dziewięćset a tysiąc osób było trzy lata temu 

niepłacących, w tej chwili też to samo mamy, między dziewięćset a tysiąc osób niepłacących, o to 

mi chodziło. Ja nie powiedziałem, że nic się nie robiło. Tylko, że widocznie te jakieś nasze prace 

są nieudolne, które nie prowadzą, nie są skuteczne, żeby tych ludzi, po prostu, przekonać, żeby 

za te śmieci płacili, dziękuję. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja tylko odpowiem krótko, to tylko świadczy o tym, jeśli ta różnica 

jest taka sama, że tyle osób ciągle u nas nie mieszka. Jest zameldowanych, a mieszka gdzie 

indziej. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja w ogóle nie wiem, co takiego, któraś sesja z 

kolei, używamy takiego słowa „od trzech lat walczymy”. Kto z kim walczy? Bo jeżeli pan jest czy ja 

jestem Wójtem przez ten czas, to powinniśmy dążyć, podejmować starania, działania w kierunku, 

żeby się nie powiększało, że... badać, dlaczego ta tendencja jest, bo to może być zmienne. Dzisiaj 

pojawia się sytuacja, że ktoś składa deklarację, na przykład sto osób, ale kolejne sto osób 

odchodzi, tak? Gdzieś tam, wyjeżdża do Belgii, za granicę czy też studiować w Białymstoku i nie 

ma obowiązku już, na przykład, wypełniać deklarację, jak mieszka w internacie, tak? Na pewno 

teraz sytuacja, jak rozpoczęła się szkoła, jak będzie mieszkać ktoś w Białymstoku, w internacie 

czy na kwaterze to nie ma obowiązku składać tu deklaracji, tak? A więc to nie można nazwać... Bo 

każdy z nas powinien podejmować kroki, starać się, żeby, żeby tego było mniej. Tylko, na 

przykład, pan Radny Antonowicz, tak jak jedna osoba poinformowała, że, że pan podejmował 

trochę kroki, żeby tą sytuację badać. No i powinien pan dzisiaj pochwalić się swoimi efektami w 

tym działaniu, dlatego że ja mówię każdy, nawet o jedną osobę, o dwie osoby takie, które zostaną, 

jak to się mówi, stwierdzone, że, że ten, poprzez jakieś działania, to nasza korzyść, to nasze 

działanie, tak? Ja jeszcze raz powtarzam, nie mogę wymieniać nazwisk, ale mogę, mógłbym z 

nazwisk wymienić kilka co najmniej, że w ramach takiego działania postarałem się namówić, 

zachęcić osoby czy też domostwa do wypełnienia deklaracji. Także drugie pytanie, ja nie 

pamiętam, kto taką decyzję podjął, być może nawet i ja, ale gdyby pan przybliżył, o jakie kwestie 

chodzi, z czym związane były te odpady, wie pan, bo to, to może bym odpowiedział albo proszę 

mi przybliżyć albo wyjaśnić w ogóle, co to była za sytuacja. Bo to nie wiem, czy to ja 

podejmowałem decyzje czy kto inny. Jeżeli ja to odpowiem, ale muszę, nie pamiętam, co to było 

za, za ten, co to za odpady były i dlaczego tak, tak zostało to pokierowane, także... 

- Radny Marek Antonowicz: No to inne pytanie w takim razie, czy prywatny przedsiębiorca może 

przywieźć na PSZOK, nie wiem, śmieci z firmy? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy, szanowni Państwo, na pewno, jeżeli przedstawiał się, że 

prywatny przedsiębiorca, bo prywatny przedsiębiorca ma prawo mieć też... ma mieć swój, swoje 

gospodarstwo domowe, tak? W innym miejscu. Ma prawo, jego dotyczy też ten obowiązek 

wypełniania i jego dotyczy ten PSZOK, tak? Nie można z działalności na PSZOK wywozić, 

natomiast nie znam sytuacji, która by dotyczyła tego przypadku, ale z miłą chęcią wyjaśnię i to 

dzisiaj wyjaśnię, w miarę szybko wyjaśnię, dlatego że to jest bardzo proste w naszym przypadku i 
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odpowiem, nie wiem, panu telefonicznie, jeżeli ktoś chce to jeszcze... Bo w tej chwili trudno mi 

powiedzieć. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym temacie? Nie widzę. Może odczytam uchwałę. Nie? Projekt uchwały był tematem 

posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Gródek na ostatnim posiedzeniu. Proszę 

pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa 

Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:43:41] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt ten 

uchwały, projekt tej uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Rady Gminy Gródek w dniu 

piętnastego września dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Odczytam projekt uchwały. Uchwała w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty. Na podstawie artykułu osiemnastego, ustęp drugi, punkt piętnasty 

i artykułu czterdziestego ustęp pierwszy i artykułu czterdziestego pierwszego ustęp pierwszy 

Ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie 

gminnym, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, pozycja tysiąc trzysta 

siedemdziesiąt dwa, z późniejszymi zmianami uchwala się co następuje: paragraf pierwszy, w 

uchwale numer dwadzieścia dwa / sto osiemdziesiąt osiem / dwadzieścia Rady Gminy Gródek z 

dnia trzydziestego listopada dwa tysiące dwudziestego roku w sprawie wyboru metody i ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, Dziennik 

Urzędowy województwa podlaskiego z dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja pięć tysięcy 

osiemdziesiąt dwa wprowadza się następujące zmiany: ustęp pierwszy paragraf drugi utrzymuje 

brzmienie. Paragraf dwa: ustala się miesięczną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny w wysokości dwadzieścia osiem 

złotych od mieszkańca w danej nieruchomości. Punkt drugi, paragraf trzeci utrzymuje brzmienie. 

Paragraf trzy: określa się miesięczną stawkę opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów 

komunalnych w sposób selektywny w wysokości dziewięćdziesiąt sześć złotych. Przepraszam... 

osiemdziesiąt cztery złote, stanowiące trzykrotność wysokości stawki ustalonej w paragrafie 

drugim niniejszej uchwały. Paragraf drugi: wykonanie uchwały powierza się Wójtowi gminy Gródek. 

Paragraf trzeci: uchwała wchodzi w życie z dniem pierwszego listopada dwa tysiące dwudziestego 

pierwszego roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym województwa podlaskiego. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się siedmiu Radnych i pięciu Radnych było przeciw, dwóch 
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Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie wyboru metody i ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty została podjęta. Punkt siódmy dzisiejszych obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji ósmego punktu sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych. Projekt uchwały 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Sprawa Państwu znana. Czy są pytania odnośnie projektu 

uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był również omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w 

dniu piętnastego września bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

Dziękuję. 

[01:48:41] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję, przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się 

czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych została podjęta jednogłośnie. Ogłaszam dziesięciominutową przerwę. 

[01:49:35] 

PRZERWA 

[02:04:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do realizacji dziewiątego punktu 

dzisiejszych obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa 

tysiące dwadzieścia cztery, wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 

dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady 

Gminy. Poproszę panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Wysoka Rado, materiały Państwo otrzymaliście wraz z 

zaproszeniem na komisję, tak jak pan Przewodniczący mówił, były omawiane. Jednakże od 
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ostatniej komisji do dzisiejszego dnia zaszły zmiany, które, o których wspominałam. Ja musiałam 

tutaj stosowne rzeczy pozmieniać, zarówno w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, 

jak i w uchwale w sprawie zmian w budżecie. Objaśnienia, de facto, są takie same, zmieniły się 

tylko kwoty w stosunku do dochodów i wydatków w wierszach dotyczących dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku. Ja może nie będę czytać WPF-u, bo tutaj, no że tak powiem, z 

tych tabelek wszystko wynika, ale jeżeli chodzi o zmiany w budżecie to przy kolejnej uchwale ja te 

wszystkie zmiany, które się różnią w stosunku do projektu Państwu przedstawię. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu 

piętnastego września dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Sekundeczkę, bo tutaj jeszcze 

zaczekamy przed głosowaniem.  

[02:07:32] 

[02:07:58] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na postawie wskazania elektronicznego systemu glosowania ogłaszam, iż za podjęciem 

uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych 

nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden 

– dwa tysiące dwadzieścia cztery wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa 

tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści siedem została podjęta jednogłośnie. 

Dziewiąty punkt dzisiejszych obrad uważam za wyczerpany. Przystępujemy do realizacji 

dziesiątego punktu dzisiejszej sesji: podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek 

na dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Projekt uchwały również otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu ostatniej Komisji 

Stałej Rady Gminy Gródek. Proszę panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: W zakresie, jakim, jakim rozmawialiśmy na wspólnym 

posiedzeniu Komisji tutaj zaszła zmiana w punkcie szóstym, gdyż no nie do końca było znane 

Państwa stanowisko w tej sprawie, zostało zwiększone tylko wydatki ze środków własnych o 

kwotę dwieście pięćdziesiąt dwa tysiące dziewięćset czterdzieści sześć na system 
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zagospodarowania odpadami, a ta podwyżka, która dzisiaj została, że tak powiem, przegłosowana 

zwiększa po prostu wydatki na kolejną sesję, jak jej dochody o tą kwotę. I tak jak już mówiłam, 

szesnastego września do Urzędu Gminy Gródek wpłynęło zawiadomienie Ministra Finansów 

Funduszy i Polityki Regionalnej o zwiększeniu części oświatowej subwencji ogólnej z 

przeznaczeniem na finansowanie zajęć wspomagających uczniów w opanowaniu i utrwalaniu 

wiadomości i umiejętności z wybranych, obowiązkowych zajęć edukacyjnych z zakresu 

kształcenia ogólnego oraz zajęć z języka mniejszości narodowej, języka mniejszości etnicznej i 

języka regionalnego. Zwiększenie to opiewa na kwotę szesnaście tysięcy zero trzydzieści i o tą 

kwotę zwiększa się plan dochodu budżetu gminy. Tą kwotę rozdysponowuje się pomiędzy Szkołę 

Podstawową w Gródku i do szkoły idzie kwota dziesięć tysięcy siedemset osiemdziesiąt złotych, a 

w planie wydatków Urzędu przeznacza się pięć tysięcy dwieście pięćdziesiąt złotych na udzielenie 

dotacji celowej Stowarzyszeniu Załuki nad Supraślą, właśnie na te dodatkowe godziny, na 

wyrównywanie tych, jakby, luk w edukacji. I w związku z tym, ze tutaj ta dotacja wpłynęła jeszcze, 

znaczy... dotacja dla Stowarzyszenia Załuki, dodaje się w załączniku inwesty... dotacyjnym. W 

dotacjach to jest pozycja piąta: dotacja dla jednostek spoza sektora finansów publicznych. I tak jak 

wcześniej przeczytałam, pięć tysięcy dwieście pięćdziesiąt złotych. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania 

odnośnie omawianego projektu uchwały? Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: (głos poza mikrofonem) Panie Przewodniczący, mam pytanie, można tu 

rozszerzyć punkt drugi i trzeci? Wniosek obu pań dyrektor. O jakie to chodzi wydatki? Na co. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: To w toku wykonywania budżetu no jak zwykle są jakieś 

przesunięcia. Były, wiadomo, jak początek roku szkolnego jakieś czy dodatkowe godziny czy 

jakieś zakupy materiałów, i tutaj zawsze jednostki wnioskują o przesunięcia między paragrafami, 

to nie było żadne zwiększenie tylko na bieżącą działalność szkoły i przedszkola. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania 

odnośnie omawianego projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Projekt 

uzyskał pozytywną rekomendację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

[02:12:45] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na postawie wskazania elektronicznego systemu glosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 
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Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian w budżecie 

gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok została podjęta jednogłośnie. Punkt 

dziesiąty dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji jedenastego 

punktu dzisiejszej sesji: rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum 

Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. 

Informację taką otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem. To znaczy w ustawowym terminie. Była ona 

tematem posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek. I jak również wspólnej Komisji 

Stałych Rady Gminy. Czy są pytania odnośnie przedstawionej informacji? Nie widzę. Proszę pana 

Grzegorza Borkowskiego o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat informacji z wykonania 

planu finansowego za pierwsze półrocze Gminnego Centrum Kultury. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Na ostatnim 

posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu piętnastego września 

dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku Rada pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To nie uchwały, informacji. 

- Radny Grzegorz Borkowski: A to nie uchwały, informacji, tak. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że informacja o przebiegu 

wykonania przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego została przyjęta. Przystępujemy do realizacji dwunastego punktu 

dzisiejszych obrad, to jest bliźniacza informacja, bliźniaczy punkt odnośnie poprzedniego: 

Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną planu 

finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. I tutaj też 

informację otrzymaliśmy w ustawowym terminie. Była tematem posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy, jak również wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy. Ewentualne 

pytania? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Na ostatnim 

posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek, również tak jak wcześniejsza 

informacja, ta też była nam przedstawiona. Wysoka Rada pozytywnie zaopiniowała przedstawioną 

nam informację. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że informacja o przebiegu 

wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Gródku za pierwsze półrocze dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku została podjęta. Przystępujemy do realizacji trzynastego punktu 

dzisiejszych obrad: Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze 

półrocze dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji 

tego punktu. Informację z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku otrzymaliśmy na piśmie w terminie określonym Ustawą z dnia 

trzydziestego czerwca dwa tysiące piątego roku o finansach publicznych. Czy ktoś z Państwa 
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Radnych ma jakieś uwagi lub pytania odnośnie informacji przedstawionej? Nie widzę. Proszę 

pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa 

Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat powyższej informacji. 

[02:17:52] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Informacja ta 

również ostatnio była omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku 

w dniu piętnastego września dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. Wysoka Rada 

pozytywnie rozpatrzyła przedstawioną informację. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Stwierdzam, że informacja o przebiegu wykonania 

budżetu gminy Gródek za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku została 

przyjęta do akceptującej wiadomości. Przystępujemy do realizacji czternastego punktu 

dzisiejszych obrad: Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 

na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia trzy, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych. Informację taką również otrzymaliśmy na piśmie. Czy jest 

potrzeba, ewentualne pytania? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianej informacji. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Informacja była 

również przedstawiona na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. 

Informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Wysoką Radę. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Stwierdzam, że informacja o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć została podjęta 

jednogłośnie, została przyjęta do wiadomości, przepraszam. Piętnasty punkt dzisiejszych obrad 

obejmuje pytania i wnioski Radnych. Proszę bardzo, udzielam panu głosu panie Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję panie Przewodniczący. Ja mam jeszcze do pana Wójta 

przypominający wniosek na temat... Halo, halo? Przypominający wniosek na temat chodniczka do 

krzyża, tam przy tym nowym naszym rondzie, żeby został naprawiony. Krótki odcinek. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Firma, która realizuje przedsięwzięcie i można powiedzieć jeszcze 

nie, nie zrealizowała, zobowiązała się, że w terminie do końca tego swego czasu dokona, ale 

mogę przyspieszyć spróbować, no bo to... Ja polegałem na tym, że poinformowali, że zrobią to, 

bo przyznali się troszeczkę do winy, a więc pewnie wykonają, ale ponadto spróbuję zapytać się, 

kiedy to jakimś bardziej terminie oznaczonym. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję, panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. 

Zwracam się z prośbą o wystąpienie do PKS-u Białystok Nova o przesunięcie porannego kursu z 

godziny ósmej piętnaście tak mniej więcej na godzinę siódmą trzydzieści pięć, tak jak to było w 
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starym rozkładzie jazdy. Z Gródka do Białegostoku. Akurat jest to tym umotywowane, iż.... 

Słucham? Tak mniej więcej na siódmą – siódmą trzydzieści pięć, jak było w starym rozkładzie. 

Jest to uzasadnione tym, że Voyager, który jeździ ósma pięćdziesiąt pięć jest tak duży potok 

podróżnych, że już z Gródka idzie cały załadowany, a jeszcze w Michałowie, jak dosiądą podróżni 

to warunki są takie, że uchowaj Boże. Jest bardzo ciasno, no i tyle no. Także no ten autobus 

przed tym też miał obłożenie, jak jeździł w starym rozkładzie, był dostosowany do potrzeb 

podróżnych. To jest taka moja prośba, dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja tylko powiem, że w zakresie, w tym, jeżeli chodzi o ten 

kurs, powiedzmy, to braliśmy pod uwagę to... ilość połączeń wszystkich, połączeń do Białegostoku 

i biorąc pod uwagę też dążyliśmy do tego, bo ten rok COVID-owy pokazał, że było, jak to się mówi, 

nie było obsadzenia, tak jakby, tych, nie byłoby oblężenia tych, pasażerami, tych autobusów, 

gdyby... Natomiast teraz to dopiero pokazuje i to trzeba ruszyć na zasadzie takiej, że to w ciągu 

danego miesiąca nie da się zmienić, tylko wystąpić z wnioskiem na zmianę w następnym miesiącu. 

Takich zmian jest kilka, bo tam wpłynął wniosek również, żeby na bezpośrednio przez 

Pieszczaniki tam dojazd zorganizować dla pasażerów, dla młodzieży do szkoły. Nie pamiętam, na 

którą godzinę, ale mamy zapisane i w tym zakresie już zgłosiliśmy do PKS-u wstępnie taką 

potrzebę i drugi kurs tam, żeby rozwiązać problem zabierania młodzieży przez Załuki, żeby 

kursował większy autobus, bo ten, który kursuje nie zawsze, ale często albo czasami nie zabiera 

młodzieży w Załukach. Także innymi słowy trzeba traktować, że jest szansa, żeby w następnym 

miesiącu doszło do zmiany, bo to nie jest, nie da się tak zmienić tak sobie, zmieniając w 

rozkładzie, musi to przejść przez procedurę, w tym również biorąc pod uwagę, że tu chodzi o 

dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego, musimy też poinformować o tym, że nie, że, że 

następuje taka zmiana w tym zakresie i w związku, żeby oni też dostosowali te dane, które 

przedstawialiśmy we wniosku. 

[02:23:53] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, czyli ja mam 

rozumieć, że w tym momencie, przez to, co pan mówił, to się rozwiązuje sprawa w Załukach, bo 

zostaną te autobusy odpowiednio... zmienione godziny kursowania, tak? Żeby ten, który jechał 

przez Załuki był bardziej pusty, tak? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Nie, nie, dopóki co większy, a jeżeli tu będzie uruchomiony autobus 

bezpośrednio przez Pieszczaniki rozwiąże problem Załuk, bo młodzież, która wsiada w Gródku 

Waliła-Stacji jedzie przez Załuki niestety do szkoły, tak? I to jest problem i to rozwiąże. Także tutaj 

tak się składa, że, ale to... no zresztą, pan Sekretarz w tej chwili jest, taka absencja, jest 

nieobecny, ale wszystko jest uruchomione, tylko trzeba tam powyjaśniać i tak, żeby stało się 

faktem w następnym miesiącu. 

- Radna Monika Ratyńska: Czyli reasumując, rano pojadą dwa autobusy- 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Rano dwa autobusy, jeden na skuśki- 

- Radna Monika Ratyńska: Jeden przez Pieszczaniki, z Gródka- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: A drugi tam przez jakieś tam Załuki- 

- Radna Monika Ratyńska: A drugi przez Załuki, rozumiem, dobra. A mam jeszcze drugie, chciałam 

coś powiedzieć panie Wójcie, z prośbą o przemyślenie sprawy, ponieważ jest droga, tak zwana 

linia, w Załukach, jak również droga, która z nią się łączy, żwirówka, która biegnie za szkołą, za 

krzyżem skręca w lewo. Jest w stanie nieprzejezdnym, a na pewno przejść nie można tą drogą. 

Jest w bardzo złym stanie. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To znaczy tak, o ile sobie przypominam, w takich planach 

bezpośredniej poprawy przejezdności, jakości tej drogi, to mamy na uwadze zrobić to jak 

najszybciej. No chodzi o to, że doprowadzenie stanu do, do stanu takiej przejezdności, tak? I tak, 

jak pani mówi, dla pieszych i dla samochodów. Natomiast trzeba zastanowić się nad tym, żeby w 

efekcie ją, w jakiś tam sposób, utwardzić, także na pewno, jeżeli chodzi o utwardzenie to będzie 

trudno w tym roku, ale tak jak mówimy, odkrzaczyć i podżwirować, wyprofilować, żeby ta droga 

nabrała tego kształtu. Bo w tej chwili rzeczywiście jest w tragicznym stanie, potwierdzam, kto zna 

tą drogę też potwierdzi na pewno. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Proszę bardzo, pan Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Wcześniej był 

wniosek składany o lusterka na ulicy Młynowej, Koszarowej. Chciałem o to się zapytać. Na komisji 

panią Wójt pytałem. Tak? To proszę o, o te lusterka. 

[02:26:50] 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Już zostały zamówione, więc jak przyjdą to na pewno 

zostaną też zamontowane. Nie było mnie na komisji, ale pani Wójt tutaj właśnie, pewnie nie 

wiedziała, tak? Jak to wygląda, te lusterka. To było już wcześniej zgłaszane, procedura była 

uruchomiona, tak? Tylko... Były też już wnioski zakupowe podpisane przez panią Skarbnik, tylko 

jeszcze nie zostało zrealizowane zlecenie po prostu. Ale myślę, że to już, no nie wiem, tydzień, 

dwa... 

- Radny Marek Antonowicz: Dziękuję. Rozumiem, że w najbliższym czasie, jak tylko będzie możliwe, 

one zostaną zamontowane, tak? Kolejna sprawa. Panie Wójcie, po wykonaniu ulicy Cmentarnej 

nie zostały postawione znaki przy wyjeździe do ulicy Północnej i Zarzeczańskiej, ustępu 

pierwszeństwa. Czyli jakby tam liczyć... Jakby równorzędne są skrzyżowania i bardzo potrzebne 

chyba byłyby te znaki, jednak z ustępem postawienia na ulicy Cmentarnej. Więc proszę to wziąć 

pod uwagę i mam jeszcze wniosek... od mieszkańców miejscowości Waliły-Stacja z ulicy Pięknej. 

Ja może go odczytam: „Do Wójta gminy Gródek Wiesław Kulesza, wniosek. My niżej podpisani 

mieszkańcy i właściciele nieruchomości położonych przy ulicy Pięknej w miejscowości Waliły-
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Stacja w gminie Gródek zwracamy się z uprzejmą prośbą o ujęcie w projekcie budżetu gminy 

Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok wykonania nawierzchni, utwardzenia naszej ulicy. W 

chwili obecnej nawierzchnia wykonana z piasku, przy jednoczesnym braku kanalizacji 

przeciwdeszczowej, naprawiana doraźnie na nasze żądanie poprzez wyrównanie piaszczystej 

nawierzchni, co zazwyczaj skutkuje jednoczesnym uszkodzeniem studzienek kanalizacji 

sanitarnej przynosi kilkudniowe efekty. Przy czym opady deszczu natychmiast przywracają ten 

stan poprzedni, co powoduje mnożenie kosztów gminy związanych z utrzymaniem nawierzchni 

instalacji sanitarnej. Stan nawierzchni uniemożliwia normalne poruszanie się osobom starszym i 

dzieciom poprzez bardzo duże prawdopodobieństwo upadku, potknięcia na nierównej, niestabilnej 

nawierzchni. Ponadto stan nawierzchni uniemożliwia normalne oraz bezpieczne korzystanie z 

ulicy kierującym wszelkimi pojazdami mechanicznymi. Niejednokrotnie na ulicy leżały osłony, 

kołpaki od kół i tym podobne, co jest zagrożeniem dla zdrowia małych dzieci. Brak kanalizacji 

przeciwdeszczowej powoduje zalewanie posesji, ogrodów i piwnic, co generuje dodatkowej koszty 

dla właścicieli nieruchomości. Piasek z nawierzchni dostaje się do kanalizacji sanitarnej, co 

niejednokrotnie skutkowało zalaniem kanalizacji i wybiciem nieczystości w domach mieszkańców. 

Skutkiem czego, jesteśmy narażeni na bezpośrednie niebezpieczeństwo bakteriologiczne, utratę 

zdrowia i życia. Zwiedzeni obietnicami władz gminy od roku dwutysięcznego czekaliśmy cierpliwie 

nie nagłaśniając naszej sprawy, lecz obawa o nasze zdrowie i życie każe nam walczyć przy 

pomocy wszelkich dostępnych środków. Prosimy o pozytywne i priorytetowe potraktowanie nasze 

wniosku.” I ten właśnie wniosek składam na ręce Przewodniczącego Rady Gminy. Chciałem 

jeszcze dodać, że tutaj są wszystkie podpisy oczywiście mieszkańców tej ulicy dołączone. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, panie Wójcie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja chciałbym się odnieść, szanowni Państwo, do takich zachowań 

różnego rodzaju, że przyjmuje Radny wniosek, jeżeli to pan przyjął i czy pan coś poinfor... o 

czymś poinformował tych mieszkańców? Albo tego mieszkańca, od którego otrzymał pan wniosek? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Panie Radny. 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Wójcie, to była prośba mieszkańców tej ulicy o odczytanie i 

złożenie wniosku na, na sesji. Więc to dokonałem. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dzisiaj między innymi na... To pan wyłączony ma czy ja? Dzisiaj 

między innymi w informacji o pracy Wójta przedstawiłem, że jako priorytetowy wniosek, po raz 

pierwszy w ramach programu Nowy Ład, złożyliśmy wniosek dotyczący dofinansowania na ulicę, 

jeżeli chodzi o drogi, na ulicę Piękną. I to jest czytelne i tutaj jeszcze raz powtarzam, chodzi o to, 

że nie jest tak, że my mamy możliwość, tak jak pan odczytał od dwutysięcznego roku? To nie 

wiem dlaczego- 

- Radny Marek Antonowicz: To jest wniosek napisany przez mieszkańców. Ja go tylko odczytałem i 

przedstawiłem tutaj Radzie na sesji- 

[02:32:10] 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No jeszcze raz powtarzam, od dwutysięcznego roku, po pierwsze, 

to mnie nie dotyczyło, jeżeli brać pod uwagę, tak? A jeżeli brać pod uwagę to, że trzeba... 

wskazanym zawsze jest, że budować, przebudować ulicę trzeba wtedy, jeżeli się zbuduje 

wodociąg, kanalizację, tak? I to zostało chyba dwa lata temu czy trzy lata zbudowano. I teraz, 

dlatego stąd ten wniosek akurat na ulicę Piękną, żeby przebudować ją w tym zakresie. I z 

pojedynczymi mieszkańcami, którzy pytają się mnie o to, tłumaczę im to, tylko nie wiem, dlaczego, 

skąd się pojawia takie, takie informacje, że gdzieś tam ten, przecież ta kanalizacja nie jest od 

dziesięciu lat, od dwudziestu lat, tylko dosłownie od dwóch czy od trzech lat, tak? A więc teraz 

pojawiła się możliwość, stąd ten wniosek na ulicę Piękną. I trzeba trzymać kciuki, jeżeli to się 

pojawi, to ulica Piękna powstanie szybciej, niż jakakolwiek inna. Jeżeli oczywiście będą, to co 

mówimy dzisiaj, to co mówiłem, jeżeli będzie nas stać na wkład. Bo jeżeli chodzi o dochody w 

dwutysięcznym dwudziestym drugim roku to one będą zróżnicowane do składników dochodów, 

jakie były w dwudziestym pierwszym roku. I będziemy obserwować, czy będzie dużo na in minus 

czy podobnie, ale na pewno tak będzie ten. Także tu, szanowni Państwo, jeżeli chodzi o ulicę 

Piękną to odpowiemy dla mieszkańców, że czekamy na decyzję, tu w tym przypadku nie wiem, 

czy to na szczeblu Wojewody, ale chyba Ministra jest rozpatrywane. Czekamy na odpowiedź, 

będzie odpowiedź, otrzymają kolejne odpowiedź mieszkańcy, że na przykład będą zadowoleni, że 

będzie droga. 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Wójcie, jeżeli jeszcze raz mogę. W sprawozdaniu słyszałem to, 

co pan mówił, że ta droga Piękna, ulica Piękna ma być wzięta pod uwagę w budżecie. Ale mimo 

wszystko była taka prośba mieszkańców ulicy tej. Niestety Radnej z tamtego okręgu nie ma, więc 

poproszono mnie, żebym przedstawił ten wniosek tutaj na sesji, więc co zrobiłem, a... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Wszystko w porządku- 

- Radny Marek Antonowicz: To wszystko, także- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Wszystko w porządku. Oprócz tego, że z Radną też rozmawiałem i 

wczoraj rozmawiałem, pomimo że byłem na, na tym, i kilka dni wcześniej rozmawiałem i o tym, o 

tym akurat Radna wie jako ta, która powinna być zainteresowana, że taki wniosek złożyliśmy, więc 

tu, stąd moje pytanie jest, dlaczego taka droga. Faktem jest, że każdy ma prawo ten wniosek 

złożyć, nie tylko Radny, ma prawo mieszkaniec złożyć i tak dalej, tylko te informacje o tym zasięgu. 

Ja mówię, Radną poinformowaliśmy, że złożyliśmy do Nowego Ładu niejednokrotnie i dlatego 

mówię, trzeba w jakiś sposób, niekoniecznie... 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: W budżecie Rady Gminy były też pieniądze przeznaczone na 

dokumentację, bo żeby złożyć wniosek to znacznie wcześniej trzeba zrobić dokumentację, więc 

wiedziała, co jest planowane, no to wynika wprost z budżetu. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja chcę powiedzieć, że pani Radna Kalinowska 

kontaktowała się dzisiaj ze mną ze względu na obowiązku służbowe, wiadomo. Nie mogła dzisiaj 

uczestniczyć i może stąd, stąd, na pewno stąd, dlatego nie ma jej i na pewno by tą sprawę... To 

znaczy ona zna sprawę, no. Powiem tak. Proszę pan Grzegorz Borkowski. 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja 

bym chciał właśnie też może do tego wniosku trochę odnieść. I też w nawiązaniu do uchwały, 

którą żeśmy dzisiaj w bólach przyjęli, jeżeli chodzi o stawkę za odbiór odpadów. To co ja 

wspomniałem, chcemy mieć drogi, krawężniki, wszystko byśmy chcieli, jeżeli chodzi o te rzeczy 

infrastrukturalne, żeby w naszej gminie się budowały. Szybciej, wolniej, ale chcemy. Natomiast 

jeżeli chodzi do, nawet do podjęcia tak trudnej decyzji o podwyższeniu stawki za odpady i śmieci 

Państwo głosują przeciwko. Nie rozumiem, bo albo... Nie można mieć ciastka i zjeść ciastko. 

Dochodzimy do jakiejś takiej... rozdwojenia jaźni no. Tu nie chcemy, żeby szukać środków na 

pokrycie tej dziury, ale chcemy drogę, chcemy jakąś linię napowietrzną, chcemy asfalt, chcemy 

krawężniki, inne rzeczy chcemy. Proszę Państwa tak się nie da. To jest tylko taka moja uwaga. 

Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Wójt. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: się w jakim momencie, ale w związku z tym, że pan Antonowicz 

nawiązał do wspólnego posiedzenia, chciałabym odpowiedzieć jeszcze, bo były też pytania 

zadane przez Radnego Nosa. Jeśli chodzi o drzewa przy drodze powiatowej w miejscowości 

Bielewicze, jest wydana decyzja Zarządowi Powiatowemu i tak jak informowałam na, na 

posiedzeniu, zazwyczaj powiat białostocki zbiera, że tak powiem, listę tych drzew do wycinki, po 

wyłonieniu wykonawcy zaczną wycinanie tych drzew. Decyzja, którą wydaliśmy na to drzewo w 

Bielewiczach obowiązuje do końca grudnia dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, więc 

należy się spodziewać, że w tej końcówce roku zostanie wycięte. Tym bardziej, że od, tym 

bardziej, że od... kwietnia bodajże do piętnastego października obowiązuje zakaz niszczenia 

gniazd lęgowych i zazwyczaj w tym okresie nie wycina, nie przeprowadza się wycinki. Także to 

tyle, jeśli chodzi o drzewo, natomiast poproszę koleżankę Monikę, żeby odpowiedziała jeszcze... 

Był wniosek, pytanie w sprawie jakichś tam usterek w świetlicy w Bielewiczach od pana Radnego 

jeszcze. 

[02:38:20] 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Trudno się odnieść do czegoś, czego się nie wie, tak? 

Czego się nie słyszało, ale ja już z panem Radnym dzisiaj rozmawiałam, że spotkamy się z 

panem Sołtysem na miejscu, tak? W świetlicy i dokładnie jeszcze zweryfikujemy, jakie są uwagi, 

bo część z tych uwag, które były zgłaszane, to chyba było rok temu czy dwa lata temu, jakoś 

świeżo po remoncie były wykonane zastępczo, tak? Czyli głównie przez pracowników 

zatrudnionych w Urzędzie Gminy i zwrot środków za materiały pozyskaliśmy nie bezpośrednio od 

tej firmy wykonawczej tylko z gwarancji ubezpieczeniowej. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Raz. Działa? Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni Radni. Ja 

dziękuję za dogłębne wyjaśnienie pani Kierownik i pani Wójt. Pani Wójt, ja tylko się zapytałem, bo 

ta sprawa ciągnie się już ponad rok, nawet już półtora roku, także już tu mam wiadomość, która, 

no która satysfakcjonuje. W międzyczasie oczywiście przybyło nie jedno, tam już są dwa drzewa 
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obumarłe całkowicie. To na marginesie. A jeszcze takie pytanie do pana Wójta. Tutaj był kiedyś 

pan Starosta Białostocki i obiecał nam drogę do Straszewa. Czy pan może bliżej coś... na jakim 

etapie to jesteśmy? Czy dalej pana Starostę prosić, żeby nam dopowiedział? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy etap, nie wiem, czy Państwo już, pan Radny Nos to już 

kolejną kadencję, powinien wiedzieć, tu drogi innej nie ma. A przeważnie jest taka, że 

występujemy z wnioskiem, proponujemy rozwiązania drogowe, w tym powiatowe i wspólną 

realizację w zakresie współfinansowania. No i tak powiem, że, nie wiem, dwa tygodnie temu, pani 

Kierownik? Skierowaliśmy wniosek do powiatu o... Dlaczego pani nic nie mówi? Bo akurat może 

nie było, wtedy na zwolnieniu była, to pracownica pani Inspektor pisała ten wniosek. Pisaliśmy 

kolejny wniosek o to, żeby wziąć pod uwagę w projekcie budżetu na dwutysięczny dwudziesty 

pierwszy rok, jeżeli chodzi o projekt, projekt... wykonanie projektu. I zaplanowanie na dwudziesty 

drugi rok realizację. Ale to, szanowni Państwo, ja jeszcze raz powtarzam. W tej chwili... To nie 

chodzi o to, żeby nawiązywać do tej uchwały o śmieciach czy nie o śmieciach, tak? Chodzi o to, 

że, szanowni Państwo, to nie są żarty z naszym budżetem. W naszym budżecie to jest tak, że 

małe tąpnięcie powoduje albo jakieś wskaźniki, które będą niekorzystne dla nas, powoduje to, że 

robimy stop. A więc jeżeli, jeszcze raz powtarzam. Pisać można, tylko zawsze powiat czy inny 

właściciel zarządca prosi o pięćdziesiąt procent wkładu, tak? I jeżeli znajdziemy ten wkład na tą 

drogę, nawet jeżeli oni podejmą temat, to będzie droga, jak nie w dwudziestym drugim to w 

dwudziestym trzecim, tak? To będzie, tak? I w tym kierunku idziemy. To jest, to jest kolejny 

wniosek... Tak samo i Radna Grycuk też niejednokrotnie z takim wnioskiem występowała. Powiat 

ma to w swojej, jak to się mówi, jak to nazwać? W liście, tylko że ta lista jest taka długawa, bo tam, 

mówię, Słuczanka i te inne sprawy. Słuczanka ze względu na to, że tam prawo własności trzeba 

regulować, na podstawie artykułu siedemdziesiąt trzy bodajże. To trwa trochę dłużej niż ten, 

dlatego dzisiejsza uchwała o zniesieniu środków to na podstawie tego, że otrzymaliśmy informację, 

że powiat nie będzie wydawał środków w tym roku na cel związany z przygotowaniem 

dokumentacji na Słuczankę. I to nie ma co zamrażać, tym bardziej, że u nas tutaj trzeba pokryć 

wiele, wiele przedsięwzięć. Dlatego jest na dobrej drodze, pod warunkiem no, mówię, że jeżeli 

będziemy... My powinniśmy, tak zawsze było do tej pory, że szliśmy w jednym kierunku. I jak 

pójdziemy w jednym kierunku to te wszystkie sprawy wcześniej czy później są porachowane. 

Natomiast, jeżeli będziemy, mówię, tutaj troszeczkę inaczej traktować to, to jest ciężko, bo to nie 

chodzi o to, że dla mnie ciężko, dla Wójta jak będzie mniej zadań to, to nie ma problemu, mniejszy 

problem, tak? Nie trzeba myśleć, jak pieniądze zabezpieczyć, jak tutaj z panią Skarbnik budżet 

zaplanować, żeby było dobrze, jak tu, gdzie pozyskać środki, żeby, żeby, żeby te, żeby te 

przedsięwzięcia, które wnioskowane są, bo czasami... Tak jak nie raz mówię, jest program na 

tereny zielone na przykład, nie? 

[02:43:16] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Albo na tereny sportowe. No to wiadomo, że można 

budować tylko boisko albo można budować tylko park, nie? Z tych pieniędzy drogi nie zbudujemy, 

tak? Na inwestycje drogowe, tak się składa, że jest program ten Fundusz Dróg Samorządowych 
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czy jak on się nazywa, czy rządowy program, mówi się o PROW-ie, że z PROW-u też coś tam 

otworzą być może na drogi wiejskie, tak? A więc tutaj zobaczymy, co będzie można i na co będzie 

nas stać, dlatego mówię, tutaj, ja bym chciał prosić, żebyśmy traktowali naszą, nasze zadanie 

samorządowe w ten sposób, żebyśmy tłumaczyli dla mieszkańców, nie? Że tu rozpoznam, no to 

nie wykorzystywać po to, żeby, jak to niektórzy mówią, zaistnieć, tak? Każdy chce wiązać, jest 

Radna z tego okręgu i bardzo dobrze, że, że ten i dlatego mówię, rozmawiałem wcześniej i 

wczoraj rozmawialiśmy na ten temat, poinformowałem i ona była zadowolona, nie? Że takie coś 

jest, nie? Ale poinformowała również o tym wniosku no, tylko że ten wniosek chyba wcześniej był 

skierowany, nie pamiętam z jaką datą jest no. Także tu nic złego... Jeżeli macie Państwo uwagi, 

że coś złego robimy w tym zakresie to proszę mówić, bo my staramy się, żeby to szło do przodu, 

pomimo naszych skromnych warunków finansowych i takich, jak to się mówi, działań, które 

musimy wykonywać jako konieczne w porównaniu do tego, co jeszcze chcemy zrobić ponadto, 

czyli zadania inwestycyjne. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: Dziękuję. Ja na początku chciałem podziękować za drogę do Borek. 

Bardzo, bardzo przyjemnie się teraz jedzie. Druga sprawa to jest elewacja na budynku Karo. Ona 

niestety robi się już niebezpieczna, zaczyna pomału odpadać. A trzecia rzecz, czy nam tak dużo 

znaków na rondzie jest potrzebnych? Haha. Tym bardziej, że są w okolicach metra od siebie. Nie 

wiem, nie znajduję, może ja nie znam przepisów wszystkich, chociaż nie jestem chyba nawet 

kierowca. Po co tyle tych znaków? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, jest taka zasada, pan Radny Nos kieruje 

wniosek dotyczący wycięcia drzew, tak? My... Oczywiście to wycięcie drzew i te, później zgoda ta 

decyzja nasza to nasza gminy, nie? Ale zarządcą tego jest kto? Właścicielem? Zarząd... Powiat, 

tak? Powiat. I ja nawet nie wiem, czy te drzewa nie zostały wycięte, bo coś mi się kojarzy, że 

jechałem... Stoją, tak? To może inne były wycinane. W każdym bądź razie tak samo i tu. Jest w 

trakcie realizacji przedsięwzięcie, oni już generalnie... Jak to się mówi, w dziewięćdziesięciu pięciu 

procentach zrobili te, tą, to przedsięwzięcie, ale jest jakiś, wiele innych chyba zadań, że nie 

spieszą się do końca, albo pieniądze są niepotrzebne albo nie wiem jak to nazwać. W każdym 

bądź razie, jak będzie odbiór przedsięwzięcia to zadamy pytanie, czy tego... Być może tak, być 

może na razie po to, żeby dopóki nie oddane do użytku to żeby to po prostu, ten stan 

bezpieczeństwa poprawić w ten sposób, nie? A ponadto my też, być może, zechcemy później 

poprosić, żeby zasadzić albo ich poprosimy o zasadzenie jakichś tam, może kwiatków, róż czy 

coś tam takiego, żeby to było nie tylko na podstawie znaków to rondo, nie? Aby widniały tylko 

znaki. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy... Proszę bardzo, pani Radna Popławska Dorota. 

- Radna Dorota Popławska: Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Ja 

wiem, że powielam już to pytanie setki razy, ale... mam takie pytanie, czy już sprawa 
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Michałowskiej ulicy z tym odwodnieniem została zamknięta czy to jeszcze dalej się toczy? 

Dziękuję. 

- Radca Prawny Wojciech Srocki: Szanowna pani Radna, ja bym bardzo chciał pani udzielić 

informacji, ale to nie my jesteśmy gospodarzem tego postępowania, bo nie możemy orzekać we 

własnej sprawie, bo konflikt jest między gminą a osobą prywatną. Sprawę tą prowadzi sąsiednia, 

sąsiedni Wójt gminy, Burmistrz przepraszam, Burmistrz Michałowa, no i nie wiem, kiedy wyda 

decyzję. Czekamy. No postępowanie się zakończyło, czekamy na wydanie decyzji. 

- Radna Dorota Popławska: Aha, dziękuję, rozumiem. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Piętnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za wyczerpany. 

Przystępujemy do realizacji szesnastego punktu dzisiejszej sesji: Wolne wnioski i informacje. 

Proszę bardzo. Skoro nie ma... Ja mam, nasuwa mi się takie spostrzeżenie, że wiadomo w 

związku z ograniczonymi, z ograniczeniami nie uczestniczą w sesjach Sołtysi. I już spotkałem się 

z takimi głosami, on będzie rezygnował, on tego, on będzie... bo tego. Słyszałem, że w jakiejś 

gminie wprowadzono tak, że Sołtysi otrzymują na piśmie informacje na temat, tematu obrad sesji i 

ryczałtowo miesięcznie otrzymują stawkę. A tak u nas mówi: „Ja będę rezygnował”, „Ja będę 

rezygnowała” i to jest problem, żebyśmy się nie obudzili czasami bez, bez Sołtysów. Słucham? 

Panie Radny, ja mówię panu, że, że jest jakaś gmina, że wprowadzili ryczałtową stawkę sto 

złotych. No nie wiem, trzeba by to było sprawdzić i jeżeli jest taka możliwość... 

[02:49:53] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja mam taką propozycję, że my Radnych nie 

odwołujemy. Radnych, Radnych tak jak... 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Sołtysów. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Przepraszam, Sołtysów. W porównaniu do, do... Tak jak widzimy w 

niektórych gminach, nie? Że, że tam mniej tych Sołtysów i tak dalej, i tak dalej. W niektórych w 

ogóle gminach nie ma tych diet, tak? My tego nie robimy. U nas są diety. My nie odwołujemy 

Sołtysów i tak jak powiem, że jedna gmina, jeżeli któraś tam wprowadziła w skali czy 

województwa czy nie wiem, w jakiej skali, to nie można brać pod uwagę, że to już jest takie 

wielkie... Bo niektóry gminy też, jeżeli chodzi nawet o śmieci. Nie będę mówił, ale jest taka, są 

takie gminy, że też pewnych przepisów, być może tego, troszeczkę zmniejszają te ilościowe 

sprawy, inne sprawy i narażasz się na, może nie na szwank, ale na jakiś tam represje, tak? Ze 

strony... A więc tutaj taka pojedyncza sytuacja nie może być dla nas wyznacznikiem. Gdyby to 

było takim już powszechnie stosowanym to tak, no ale zresztą tym bardziej, że, szanowni 

Państwo, my niczego nie ukrywamy tutaj, ani przed Radnymi, ani przed, przepraszam, co ja z tymi 

Radnymi no. Przed Sołtysami, dlatego że możemy im te informacje w jakiś sposób, no staramy się, 

jakie uchwały podejmowaliśmy, wnioski Sołtysi mają prawo kierować do nas, tak? Przez Radnych 

czy w inny sposób i to jest bardzo tego... Natomiast, jak już zelży ten problem uczestniczenia to 



XXX Sesja RG Gródek 
www.transkryptor.pl 

40 

wprowadzimy to. No to nie jest jakoś tam... Także ma pan, tak jakby, rację, ale chodzi o to, pan 

Przewodniczący, ale chodzi o to, że to trzeba jeszcze tak przeanalizować no. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: No bo zaraz zacznie, zaczną się roznoszenie nakazów, 

tak? Nakazy... Słucham? Nakazy czy wiem, że Sołtysi zbierają i za śmieci, tak? Podatki zbierają. 

No to dostają za to, ale, ale rozdać nakazy to... Proszę. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, status Sołtysów określa status gminy, tak? 

Uchwala w sprawie uczestnictwa w sesjach. Poza tym dwie uchwały w sprawie inkasa za podatki i 

inkaso za pobieranie opłaty. To są regulacje, które obowiązują w naszej gminie, ale to żeby 

zmienić cokolwiek, no to trzeba zacząć od statutu gminy, tak? Bo w statucie mamy napisane, że 

Sołtysi uczestniczą, tak? Na prawach tam, bez prawa głosowania w sesjach. Uchwała mówi o tym, 

że za uczestnictwo w sesjach otrzymuje Sołtys dietę. Kwestia... No mówię, cały czas czekaliśmy, 

aż sytuacja się unormalizuje, będziemy mogli organizować te sesje w dawnym trybie, z udziałem 

Sołtysów, bo nam przyznam też brakuje ich, tak? Co prawda, jeśli mamy kwestie do, że tak 

powiem, wspólne dotyczące mieszkańców poszczególnych sołectw to współpracujemy z 

Sołtysami, tak? Chociażby i w ramach Narodowego Spisu Powszechnego czy też innych kwestii. 

Ta współpraca jest i jeśli ktoś, załóżmy, potrzebuje jakichś informacji to nie jest odtrącany czy... 

Zawsze, zawsze, że tak powiem, drzwi są otwarte. Natomiast no trzeba się zastanowić, jak się... 

Chociaż mówią o czwartej pandemii, w jaki sposób można by było tych Sołtysów zaprosić na 

sesje, żeby oni mogli uczestniczyć. Na pewno nie w tej sali, więc być może... Tak, tylko że tutaj są 

zainstalowane kamery na stałe, więc to wiązałoby się z kosztami, tak? Nie wiem, być może... 

przyszło mi do głowy, że obrady będą trwały w tej sesji, a Sołtysi będą zaproszeni na sali kinowej i 

obserwowali na monitorach i jeśli będą mieli jakieś pytania to będą przychodzili i zabierali głos tak 

jak pracownicy. No jest to takie rozwiązanie. Natomiast, no mówię, cały czas liczyliśmy na to, że 

troszeczkę z tą pandemią będzie, będzie inaczej. No ale zobaczymy, no... Pan Sekretarz wróci ze 

zwolnienia to będziemy z nim rozmawiać na ten temat. 

[02:54:37] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeszcze trwa pandemia. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: No ale temat trzeba podjąć według mnie. Czy ktoś 

jeszcze z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania lub wnioski w tym punkcie? Nie widzę. 

Szesnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Siedemnasty punkt obrad obejmuje 

przyjęcie protokołów obrad siedemnastej, osiemnastej i dziewiętnastej sesji Rady Gminy Gródek. 

Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści protokołu. Proponuję więc 

kolejne przegłosować przyjęcie protokołów obrad. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

protokołu obrad siedemnastej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę podnieć rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, 

iż za przyjęciem protokołu obrad siedemnastej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się 

dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, jedna osoba głosu nie oddała. Kto z Państwa 
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Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad dwudziestej ósmej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę 

podnieć rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu obrad dwudziestej 

ósmej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się dziewięciu Radnych, głosów przeciw nie było, 

trzech głosów brak. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad dwudziestej 

dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę podnieć rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest 

przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

przyjęciem protokołu obrad dwudziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się 

dziesięciu Radnych, głosów przeciw nie było, głosów wstrzymujących nie było, brak dwóch głosów. 

Stwierdzam, że protokoły obrad dwudziestej siódmej, dwudziestej ósmej i dwudziestej dziewiątej 

sesji Rady Gminy Gródek zostały, zostały przyjęte. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję 

wszystkim uczestnikom dzisiejszej sesji. Zamykam obrady trzydziestej sesji Rady Gminy Gródek. 

[02:58:01] 

(koniec nagrania) 


